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Комисията забавила ценовото решение
за юли заради многото доставчици
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ÏÐÅÄËÎÆÅÍÈÅ

амириса на избори и шме-
керлъците на Борисов започнаха.
Някакъв си Росен Петков от с.
Лиляче, изпъден от БСП преди
месеци заради нагло нарушаване
на Устава на партията, взе да се
подлага на Борисов и ГЕРБ.
“Здравейте, другарю Борисов!”,
изкаканиза Петков и от името на
младежите в БСП обяви, че си
хвърля партийната книжка и вли-
за в ГЕРБ. Ден по-рано Борисов
се похвали, че бил посрещнат
като герой от червената младеж в
с. Лиляче, които божем подкре-
пили кандидата за кмет на ГЕРБ.

Това безочливо поведение
възпали сериозно Младежкото
обединение на БСП, което ведна-
га опроверга фалшивата новина.
Впоследствие реагира и пре-
сцентърът на БСП. Така поред-
ната шашма на Борисов излезе
наяве.

Въпросът обаче опира в една
отдавнашна стратегия на Борисов
да купува лица и групи в партия-
та, за което вече е публично изве-
стно.  Знакови лица на БСП бяха
приобщени към кръга “Борисов”
чрез щедри подаръци. На кого -
възможности за крупни печалби
от ВЕИ бизнеси, търговия с ток и
горива. На кого - 43 млн. лв. за
имот във Варна. На кого - поли-
тическа кариера в ГЕРБ. Когато
някой е готов да се продаде, нищо
не го спира, камо ли морал или
партийните принципи, които ня-
кога се е клел да спазва. Затова и
някои “другари” с едри бизнеси
своевременно бяха отстранени от
партийните редици.
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Нора СТОИЧКОВА

Комисията за енергийно
и водно регулиране (КЕВР)
одобри след близо двусед-
мично забавяне 32% по-ви-
сока цена на природния газ
за юли. Това стана ясно
вчера след закрито заседа-
ние на регулатора, който

преди това проведе откри-
то заседание. Одобрената
цена на практика е само с
30 стотинки по-ниска от
предложената по-рано от
“Булгаргаз”.

КЕВР е забавила утвър-
ждаването на цената на

газа за юли, тъй като е
имало безпрецедентно мно-
го доставчици и това е за-
труднило проверката на из-
численията, обяви предсе-
дателят Станислав Тодо-
ров. По неговите думи дълг
на “Булгартрансгаз” и на

Ако БСП получи третия мандат, ще направим всичко възможно
с търпение, разум и аргументи да проведем разговори за съставяне
на кабинет, заяви Корнелия Нинова.
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ÊÚÌ ÂÚÍØÍÈ

ÈÇÏÚËÍÈÒÅËÈ

Златан Ванев, кмет на с. Николово, Димо Тонев, кмет на гр. Мартен, и Георги Пенков, кмет на с. Сандрово,
излязоха с предложение за реорганизация на движението на тежкотоварни автомобили в района на Дунав мост при Русе
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другите газови дружества е
да запълнят хранилището
“Чирен” до 80%. Цената на
природния газ щe расте, до-
като продължава войната в
Украйна, прогнозира То-
доров.
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Фаворизираното от об-
щинската администрация на
ГЕРБ в София общинско дру-
жество “Софекострой” про-
дължава да налива милиони
левове към външни изпълни-
тели, алармира общинската
съветничка от БСП Милка
Христова. През миналата
година 91 на сто от прихо-
дите на дружеството са до-

Kонституционният съд (КС) отхвърли искането на главния
прокурор Иван Гешев, с което той поиска да бъде отменено
изискването да бъде изслушван поне веднъж на три месеца от
правната комисия в Народното събрание и възможността пар-
ламентът да дава препоръки по неговите доклади. Това съоб-
щиха вчера от КС.

Според първия текст главният пpoкypop е задължен да се
явявa нa изcлyшвaнe най-малко вeднъж на вceки тpи мeceцa в
пapлaмeнтapнaтa кoмиcия пo кoнcтитyциoнни и пpaвни
въпpocи за участие в обсъждане нa дeйнocттa нa
пpoкypaтypaтa и paзcлeдвaщитe opгaни, законодателни проме-
ни, ресурсна осигуреност, затруднения, свързани с осъщест-
вяване функциите.

Вторият текст пък гласи, че cлeд oбъждaнeто кoмиcиятa дa
мoжe дa oтпpaвя пpeпopъки. Гешев твърди, че тези разпоредби
в правилника недопустимо разширяват конституционно пред-
видения контрол от законодателната над съдебната власт и
нарушават принципите за разделение на властите и независи-
мостта на съдебната власт.

Peшeниeтo зa oтxвъpлянe e пpиeтo eдинoдyшнo c 10 глaca.
Peгyляpнo изcлyшвaнe нa глaвния пpoкypop в пapлaмeнтapнa
кoмиcия нe пpoтивopeчи нa Koнcтитyциятa, пocoчвaт cъдиитe.

Българите най-често са изложени
на дезинформация и фалшиви новини,
сочи проучване на “Евробарометър”.
За 86 на сто телевизията доминира
като основен източник на информа-
ция. Като цяло обществените медии
се ползват с най-високо доверие от
49%, следвани от печата - 39% и част-
ните телевизионни канали и радио-
станции - 27%, показва изследването.

 В България едва 13 на сто от на-
селението чете вестници при средно
21% в ЕС. За това пък близо полови-
ната от българите или 47% всеки ден
използват социалните медии при сред-
но една четвърт или 26 на сто за ЕС.
По-младите са много по-склонни да из-
ползват социални медийни платформи
и блогове за достъп до новини - 46%
от 15-24-годишните спрямо 15% от
хората над 55 години. 88% от анкети-
раните получават поне някои онлайн

Университетската специализирана
болница за активно лечение по онко-
логия (УСБАЛО)  завърши миналата
година с 0 лв. просрочени задължения,
с подмладен персонал и 6,94% увели-
чение на пациентите. Това заяви бив-
шият й директор д-р Стефан Констан-
тинов. На 11 юли от МЗ съобщиха, че
Константинов е отстранен от
длъжността, а за временно изпълняващ
е назначен проф. Панайот Куртев.

Константинов се отчете за рабо-
тата на болницата от 2017 г., когато
бе назначен, до момента и не скри,
че се гордее с Клиниката по меди-
цинска онкология, която е изградена
на два пустеещи етажа и е снабдена
с ПЕТ скенер. По времето на Кон-
стантинов бе създаден и Център за
пациента, чиято работа бе принуди-

Ðàêîâàòà áîëíèöà ïðèêëþ÷èëà
2021 ã. áåç äúëãîâå

„ЕВРОБАРОМЕТЪР”:

Áúëãàðèòå íàé-÷åñòî ñà èçëîæåíè
íà äåçèíôîðìàöèÿ è ôàëøèâè íîâèíè

новини чрез смартфон, компютър или
лаптоп.

Достъпът до новинарски публика-
ции чрез социалните мрежи е още по-
важен за младите хора - 43% от лица-
та на възраст 15-24 години спрямо
24% от респондентите над 55 години.

Българите са най-склонни да при-
знаят, че често са били изложени на
дезинформация и фалшиви новини през
последните седем дни. 55% от тях смя-
тат, че това им се случва “много чес-
то” или “често”. По-голямата част от
анкетираните се чувстват уверени, че
могат да разпознаят дезинформацията
и фалшивите новини. 12 на сто са
“много уверени”, а 52% - “до извест-
на степен уверени”. Нивото на увере-
ност при разграничаването между ис-
тински и фалшиви новини намалява с
възрастта и се увеличава с образова-
телното равнище.

телно спряна по време на пандеми-
ята. По думите му само през 2021
г. са вложени близо 1 млн. лв. соб-
ствени средства. Константинов
каза, че най-много проверки са му
пращани по времето на ГЕРБ. При-
помняме, че той беше третият от
четиримата здравни министри в
първия кабинет на Борисов. През
февруари т.г. заради сигнал започ-
нала проверка в болницата от
“Вътрешен одит” към МЗ, а после
от Изпълнителната агенция по ме-
дицински надзор, имало проверки от
полицията, от прокуратурата и др.
Анонимен сигнал е причина за про-
верките в УСБАЛО, смята Констан-
тинов. Като директор е получил се-
риозен отпор, когато въвел проме-
ни в отпускането на лекарства от
болничната аптека с цел по-малко
разхищения. Има препарати, от ко-
ито 1 ампула струва 10 хил. лева,
припомни Константинов.

Аида ОВАНЕС

шли от самата Столична об-
щина, която продължава
практиката да издържа “Со-
фекострой”, като сключва
договори без търг. Така фир-
мата е получила над 14 млн.
лева от всичките 15 млн. лева
приходи по ин хаус догово-
ри, а от тази сума 6 млн. лева
са източени от външни по-
дизпълнители. “Това става
чрез заобикаляне на проце-
дурата по Закона за общест-
вените поръчки и затова се
правят фиктивни договори за

вътрешен транспорт и наем
на техника”, обясни Милка
Христова. Тя припомни, че
същата практика беше нало-
жена, докато “Софекострой”
се наричаше “Чистота-
Искър” и във функциите й
беше вменено да чисти части
на града. Тогава гръмна скан-
дал, че милиони левове изти-
чат към външни фирми за по-
чистване на столицата, а ед-
ната от тях беше дружество
на Румен Гайтански-Вълка.
След смяна на името дей-

ността на “Софекострой” се
разшири към строителство и
към него започнаха да валят
поръчки от общината за ре-
монти в зоопарка или за
подръжка на фонтаните в
града. “Очевидно само име-
то е сменено, но отрицател-
ните стопански практики
продължават”, коментира
още Милка Христова.

Съветничката от БСП
обърна внимание и на дей-
ността на общинското
“ВиК” дружество, което е

акционер в “Софийска
вода”. То е завършило мина-
лата година с печалба от
едва 9 млн. лева, като 1 млн.
лева от тях са от наеми. В
дружеството работят едва
20 служители, а скоро кон-
цесията със “Софийска
вода” ще бъде прекратена и
един от вариантите е общин-
ската фирма да поеме дей-
ността”, припомни Христо-
ва и поиска по-сериозно от-
ношение към общинското
“ВиК”.

Ñêàíäàëíà îáùèíñêà ôèðìà íàëèâà
ìèëèîíè êúì âúíøíè èçïúëíèòåëè
Фаворизираното от ГЕРБ дружество „Софекострой” е получило 91% от приходите
си за миналата година от Столичната община чрез поръчки без конкурси

Деси ВЕЛЕВА

ÊÑ îòõâúðëè èñêàíåòî
íà Ãåøåâ çà èçñëóøâàíåòî
ìó â ïàðëàìåíòà

Посланикът на кралство Дания Йес Нилсен бе посрещнат от кмета на Русе Пенчо
Милков и зам.- кмета Златомира Стефанова, като част от опознавателната обиколка
на дипломата из страната. Той се запозна с работата на местното ръководство по
редица въпроси за развитието на общината. Кметът представи своята политика на
прозрачност на управлението и въвеждането на антикорупционни мерки
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Независимият депутат
Николай Радулов

ÃÅÐÁ ñåäÿò çàä
ïîâåäåíèåòî íà ÈÒÍ.
Õîðàòà íà Áîðèñîâ ñà
îïèòíè â èíòðèãèòå â
ïàðëàìåíòà è âúðòÿò
ïîëèòè÷åñêèòå äàëàâåðè

Ако президентът реши да
даде третия мандат на БСП, ще
направим всичко възможно да
проведем разговори за съставя-
не на кабинет, заяви вицепре-
миерът и министър на иконо-
миката и индустрията в остав-
ка и лидер на левицата Корне-
лия Нинова в тв интервю. При-
чината за това е да продължим
доброто, което започнахме в
това правителство, и да
довършим това, което не мо-
жахме, уточни тя.

“С търпение, разум и аргу-
менти ще се опитаме да поту-
шим напрежението между ПП
и ИТН и ще ги върнем на маса-
та на преговорите. През цяло-
то време на съществуване на
коалицията го правихме. Вина-
ги сме се опитвали да бъдем
мост и донякъде успявахме.
През целия този период сме

Министърът на туризма в оставка Христо Проданов се срещна с 40 български евреи
и потомци на изселници, които са на посещение в България. Според Проданов Израел
е важен и перспективен партньор за страната ни. Нашите очаквания са всички
положени усилия да доведат до задълбочаване на доброто ни сътрудничество
и увеличаване броя на туристите между двете страни, допълни Проданов

Ðàäåâ âðú÷âà òðåòèÿ ìàíäàò
ñëåä êîíñóëòàöèè ñ ïàðòèèòå
Ако има предсрочни избори, те ще се проведат в началото на октомври

Президентът Румен Радев ще връчи
третия мандат след консултации с пар-
ламентарно представените партии, обя-
ви вчера държавният глава. Целта на раз-
говорите е да чуя каква формула предла-
гат за изход от кризата, какви са техните
нагласи за коалиране, за търсене на пар-
ламентарна подкрепа за съставяне на
правителство и около какви приоритети
и програми, обясни той. Радев добави,
че според тези критерии ще вземе реше-
ние на кого да връчи третия мандат.

Преди това възможност да съставят
кабинет ще получат от ГЕРБ-СДС, но те
заявиха, че ще върнат веднага мандата.

Ако изборът на партиите е отново
да има предсрочни избори, считам за це-
лесъобразно те да се проведат в начало-
то на октомври, за да има легитимност

един нов парламент чрез засилено граж-
данско участие, съобщи още  Радев.

Президентът даде да се разбере, че би
предпочел да има нов кабинет в този пар-
ламент, а не вот наесен. “Очевидно поли-
тическата криза в страната се изостря и
всяка партия с амбиция за обществена
подкрепа трябва ясно да заяви какъв из-
ход предлага. Но въпросът за властта не
отменя отговорността на политиците към
гражданите и към държавата. Трябва да е
ясно, че бързото и безрезултатно изчерп-
ване на процедурата за съставяне на пра-
вителство преди края на юли на практика
приключва дейността на правителството
и на парламента и много важни въпроси
остават нерешени”, коментира Радев.
Според него прекаленото удължаване на
процедурата за съставяне на кабинет

води към изкушение за хазартни управ-
ленски решения и кадрови промени. Са-
мите партии чертаят все по-дебели чер-
вени линии помежду си и съставянето на
правителство става все по-трудно, отбе-
ляза президентът.

Сега е време всеки от нас, особено
политическите лидери, да поемат глътка
въздух, да осмислят добре къде се нами-
раме и какво предстои, защото ще ни е
нужна много мъдрост в следващите дни,
заяви по-рано зам.-председателят на НС
и на БСП Кристиан Вигенин в тв интер-
вю. По думите му в момента е рано да
се водят конкретни разговори между по-
литическите формации, защото има
твърде много неясноти. Според Виге-
нин най-лесно е да кажем, че отиваме на
избори, по-трудно е да се опитаме да

формулираме приоритетите пред стра-
ната и кое е важно за хората в следва-
щите месеци. Понякога е по-лесно да
прехвърлиш отговорността директно на
хората, но това означава, че в някаква
степен си се провалил, смята Вигенин.
Той е категоричен, че не всичко е загу-
бено и все още има потенциал. Едни
избори ще оттласнат всичко с няколко
месеца напред, което може да се окаже
фатално по отношение на Плана за
възстановяване и устойчивост, на много
социални елементи, които сме заложили
в тази програма, подчерта Вигенин.

“Ако получим мандат, ще направим
възможното да съставим правителство.
Ако друг го получи, ще участваме в раз-
говори добронамерено, с идеята да има
правителство”, категоричен е Вигенин.

ÁÑÏ ùå ïîëîæè óñèëèÿ
çà ñúñòàâÿíåòî íà êàáèíåò

били в добри отношения и с
едните, и с другите, разговаря-
ли сме, помагали сме”, комен-
тира Нинова.

“При предишните прегово-
ри за правителство имаше усло-
вия - с този “да”, с този “не”, но
не се прави така. Това, върху
което трябва да седнем да гово-
рим, ако мандатът бъде връчен
на нас, е програмата, която на-
правихме трите партии досега.
Тя е много добра и икономиче-
ски, и социално, и финансово, и
в здравеопазването, и съдебната
реформа”, припомни Нинова.
Според нея кандидатурата за
премиер е общо решение и ще
се обсъжда, когато бъде връчен
третият мандат. Нинова смята,
че той трябва да е от първата по
големина политическа сила.

“Още преди месеци обявих-
ме, че в началото една от греш-

ките ни беше коалиционното
споразумение. Втората е нару-
шената комуникация. Затова,
ако се състави кабинет сега,
предвиждаме да има секретари-
ат, решенията да се взимат и

обявяват едва след обсъждане и
съгласие между партньорите, а
не от медиите да научаваме
нещо. Коалицията не беше лоша,
свършихме добра работа и има-
ме потенциал да продължим”,

категорична е Нинова. Тя
допълни, че НС на БСП е дал
висока оценка на министрите от
партията и е препотвърдил уча-
стието им, ако се стигне до нов
кабинет.

“Време е за заемане на обща национално отговорна позиция към обединение по
приоритети, за да може страната ни да се изведе от сложното състояние, в което
се намира. Ако БСП се окаже мандатоносител в рамките на настоящия парламент,
ще постъпи отговорно и ще покани официално останалите партии от коалицията
на масата за преговори”, заявява членът на НС на БСП Крум Дончев. “Най-новата
ни политическата история бе белязана от непрекъснато задълбочаваща се парламен-
тарна нестабилност. БСП доказа, че е диалогична и конструктивна партия, която
подхожда коректно към коалиционните си партньори, а и най-вече към хората,
припомня Дончев. Социално-икономическите политики на левицата намериха мя-
сто в коалиционното споразумение и по-важното - реализация през бюджета и
неговата актуализация, подчертава Дончев.

“Провеждането на предсрочни пхар-
ламентарни избори не е решение и има
реалин реск да влезем в изборна спирала.
Приблизително същите политически сили
в приблизително същата пропорция ще
трябва да решат същите проблеми в ново-
то НС”, заяви секретарят на ПГ “БСП за
България” Явор Божанков в радио ефир.

“Ще направим всички усилия да съста-
вим кабинет с ясна програма и времева
рамка. Със сигурност няма да преговаря-
ме с ГЕРБ и ДПС, защото те са модел на
управление, срещу който се борим. “Ние

КРУМ ДОНЧЕВ: ЯВОР БОЖАНКОВ:

Âðåìå å çà çàåìàíå íà îáùà
íàöèîíàëíî îòãîâîðíà ïîçèöèÿ

Íîâ ïàðëàìåíòàðåí âîò íå å ðåøåíèå
сме единствената политическа сила, която
не е влязла в нито един скандал, спор, лич-
ни обиди. Успяхме да запазим в този ман-
дат добрите си отношения с всички, което
е правилната стратегия, и ако получим
третия мандат, това ще бъде “основният
капитал”, с който разполагаме”, подчерта
Божанков. Според него коалиционното
споразумение е било добро, но основният
му недостатък е липсата на времева рам-
ка. “Сега това вече е наваксано и имаме
разписана конкретна времева рамка със
законопроекти”, отбеляза Божанков.
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Забавното лято в читалището на село Асеновци, общ. Левски, продължава.
Вчера там бе отбелязан рожденият ден на Иван Вазов и децата се запознаха с
творчеството му, съобщиха от Народното читалище “Съзнание 1894”

Броят на кръводаряванията
в страната е нараснал с 9,7% за
първите пет месеца на 2022 г.
в сравнение със същия период
на миналата година, сочат дан-
ни на Министерството на здра-
веопазването. Пандемията от
коронавирус силно повлия на
кръводаряването, като броят на
кръводарителите и акциите е
намалял два пъти, показва ана-
лиз. Ако през 2018 и 2019 г. са
били организирани 1558 и
1549 акции, то през следващи-
те две години броят им е нама-
лял съответно до 760 и 747.
През 2020 и 2021 г. хората,
дарили кръв, са съответно 11

338 и 10 527 души, докато през
предходните две години той е
21 871 и 23 289 души.

Към момента трансфузион-
ната система успява да задово-
ли нуждите на болниците от
кръв и кръвни съставки, посоч-
ват от МЗ. Поддържа се и за-
пас, към който се прибягва в
случай на нужда. На всеки
кръводарител се предоставя
пакет подкрепително-тонизира-
ща храна и напитки на стой-
ност 8 лева, като пакетите се
осигуряват самостоятелно от
лечебните заведения.

Между 2,5 и 5 пъти по-мал-
ко кръв получаваме, отколкото

са реалните нужди на здравна-
та ни система, обяве в тв ин-
тервю депутатът от ДБ д-р
Александър Симидчиев. Той
един от вносителите на законо-
проект за кръводаряванета,
който миналата седмица не успя
да бъде разгледан в комисията
в НС заради липса на кворум.
Промените в него предвиждат
кръводарителите да получават
парично заплащане под форма-
та на ваучери, което да е 50%
от средното дневно възнаграж-
дение за страната, и да се вдиг-
не лимитът на подкрепящите
храни от 8 на 15 лева.

“Проблемите с кръводаря-

ването са съществени. Броят
на кръводарителите у нас е в
пъти по-малък по отношение
на този на множеството стра-
ни в ЕС”, твърди депутатът от
“БСП за България” проф. Ге-
орги Михайлов, който е зам.-
председател на здравната ко-
мисия в НС. “Преди 20 години
СЗО отпусна безплатно на
България помощ за модерни-
зиране на трансфузионните
центрове. Парите се изхарчи-
ха и оттогава на практика те
не са оборудвани. Кръводари-
телската акция би трябвало да
бъде целогодишна и да е обез-
печена със съоръжение на

трансфузионните центрове”,
категоричен е проф. Михайлов.
По думите му третият репер,
който е заложен в законопро-
екта, е нуждата от ранното
управление на инфекциите,
които могат да се предават по
кръвен път от възможния до-
нор на кръвни артикули на
приемателя, да бъде обезпече-
на от бюджета. Идеята е тези
промени да влязат в действие
от януари 2023 г., уточни
проф. Михайлов. Този закон
ще подкрепи кръводаряването
и по този начин последовател-
но ще изчезнат търговците на
кръв, категоричен е той.

Êðúâîäàðÿâàíèÿòà ñà íàðàñíàëè ñ
9,7% ïðåç ïåòòå ìåñåöè íà 2022 ã.
Законопроект предлага заплащане на донорите с ваучери,
които да са 50 на сто от средното дневно възнаграждение за страната

С 30% средно се увеличават за-
платите на служителите в Нацио-
налния институт за недвижимо кул-
турно наследство (НИНКН) от 1
юли. От Министерството на култу-
рата обявиха, че това е  стъпка
напред и само част от планираните
промени в областта на опазване на
културното наследство.

“Повишаването на експертния
капацитет на НИНКН е нелек про-
цес, като с оглед на сложната поли-
тическа обстановка Министерство-
то на културата се бори да постиг-
не максимални резултати и с налич-
ния капацитет. И към момента, за-

Óâåëè÷àâàò çàïëàòèòå
â ÍÈÍÊÍ ñ 30 íà ñòî

Министерството
на здравеопазването
предлага общопракти-
куващите лекари и
специалистите от из-
вънболничната меди-
цинска помощ да изда-
ват направления за
бърз антигенен тест за
КОВИД-19. Това ста-

Завършиха ремонтните дейности по социали-
зацията на обект “Скални ниши и каменна кари-
ера” в землището на село Красен, община Гене-
рал Тошево.

Скалните ниши край едно от местата, където
е живял и творил Йордан Йовков, стават все по-
популярна туристическа дестинация. Поради тази
причина през целия юни се работеше на терен,
като дейностите включваха обособяването на
специална туристическа пътека до обекта.

Обновяването струваше 21 481 лв., финанси-
рани от бюджета за 2022 г. на Историческия

Îáíîâèõà òóðèñòè÷åñêà ïúòåêà
â îáùèíà Ãåíåðàë Òîøåâî

музей на Генерал Тошево. В следващите дни пред-
стои поставянето на обозначителни и информаци-
онни табели, които ще бъдат разположени от нача-
лото на село Красен до самия обект.

Едни от първите посетители на обекта бяха
художниците-участници в поредното издание на
“Пленер по живопис”, който се проведе от 3 до 9
юли в село Красен. Култовите ниши при село Кра-
сен представляват първото проучено тракийско све-
тилище от този тип в Добруджа, а каменната кари-
ера дава нови данни за технологията в тях и за
строителството в региона.

Ïðåäëàãàò äæèïèòàòà äà äàâàò
íàïðàâëåíèÿ çà áúðçè òåñòîâå

едно с директора на НИНКН арх.
Петров, се търсят иновативни мето-
ди за решаване на дългогодишните
проблеми”, коментират от ведомст-
вото. Министерството на културата
продължава да подкрепя изцяло уси-
лията на НИНКН в опазване на не-
движимите културни ценности, кои-
то са застрашени от системно негли-
жиране в последните десетилетия.

Националният институт за недви-
жимо културно наследство има едва
50 души администрация, издава 2000
становища за сгради годишно, но го-
ляма част от тях не могат да бъдат
изпълнени.

ва ясно от публикува-
ното за обсъждане
предложение за промя-
на в Наредбата за оп-
ределяне на пакета от
здравни дейности, га-
рантиран от бюджета
на НЗОК.

С отпадането на
извънредната епиде-

мична обстановка от
1 април общопракти-
куващите лекари вече
не могат да издават на-
правление за ПСР. Те
могат да дават направ-
ление за специалист
пулмолог, който, ако
прецени, може да даде
направление за ПСР.
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Комисията за енергийно и
водно регулиране (КЕВР) одо-
бри 32% по-висока цена на
природния газ за юли. Това
стана ясно вчера след закрито
заседание на регулатора. Това
одобрената цена на практика
е със само 30 ст. по-ниска от
предложената от “Булгаргаз”.
Газовото дружество поиска
по-рано 32% поскъпване или
186,47 лв. на мегаватчас, а
КЕВР одобри цена от 186,17
лв. на мегаватчас (без цени за
достъп, пренос, акциз и ДДС).
За юни газът струваше 141,36
лева за мегаватчас. Основната
причина за повишението на
цената за юли е повишената
цена на газа в световен мащаб
в резултат на голямото търсе-
не и по-малкото предлагане,

ÊÅÂÐ îäîáðè 32%
ïîñêúïâàíå íà ãàçà
Комисията
забавила
ценовото
решение
за юли заради
многото
доставчици

СНИМКА БТА

“Булгаргаз” не е имал досега толкова много доставчици на синьо гориво, посочи
Станислав Тодоров

Станислав Тодоров при об-
щественто обсъждане за це-
ната на газа за юли, органи-
зирано от регулатора по-
рано вчера.

КЕВР е забавила утвър-
ждаването на цената на газа
за юли, тъй като е имало без-
прецедентно много до-
ставчици и това е затруднило
проверката на изсисленията,
обяви Тодоров. “Цената на
газа е формирана от множе-
ство източници - никога до-
сега “Булгаргаз” не е имал
толкова много доставчици на
газ. В този смисъл отнема
известно време да преценим
всички факти и да проверим
обстоятелствата. Цените ще
продължават нагоре дотогава,
докогато има война в Украй-
на, и дотогава, докогато Ру-
сия използва доставките на
енергия като оръжие за на-
тиск”, коментира Тодоров,
цитиран от БНР.

“Виждате, че Германия на-
малява потреблението на газ
както за битовите, така и за
промишлените потребители.
Добрата новина е, че ние ще
имаме природен газ през
юли”, допълни Тодоров. Це-
ната на газа е формирана от
множество източници.

Дълг е на “Булгартранс-
газ” и на другите газови дру-
жества да запълнят хранили-
щето “Чирен” до 80%, посо-
чи Тодоров. Ще проведем раз-
говори с тях, за да видим
КЕВР какви административ-
ни стъпки може да предприе-
ме, така че да осигурим това
задължение, добави председа-
телят на КЕВР.

породени от военната агресия
на Русия в Украйна, съобщи-
ха от регулатора.

Ситуацията с доставките
на газ е изключително слож-
на в цяла Европа. Цената на

природния газ щe расте, до-
като продължава войната в
Украйна, каза шефът на КЕВР

МВФ:

Управляващият директор на Меж-
дународния валутен фонд Кристалина
Георгиева заяви във вторник, че вижда
“зараждаща се дългова криза” с
продължаващото повишаване на основ-
ните лихвени проценти от редица цен-
трални банки, предаде БНР. Говорей-
ки на един от панелите на форума
Devex Global Development Career
Forum, Георгиева отбеляза, че “глобал-
ните централни банки правилно се
концентрират върху поставянето на

Ñ ïîâèøàâàíåòî íà ëèõâèòå
ñå çàðàæäà äúëãîâà êðèçà

похлупак на инфлацията, но това от
своя страна добавя натиск върху об-
ременените с дългове държави”.

Тя подчерта, че е “предпазливо”
оптмистична, че страните от Г-20 ще
успеят “да разберат огромния проблем
с преструктурирането на дълга на раз-
виващите се страни”. Георгиева обяс-
ни, че 30% от развиващите се пазари
са “в или близо до дългови затрудне-
ния” и че светът трябва да се тревожи
за глобалната фрагментация.

ТАСКО ЕРМЕНКОВ:

Òðÿáâà äà âúçîáíîâèì ïðåãîâîðèòå
ñ âñè÷êè äîñòàâ÷èöè

Трябва да възобно-
вим преговорите с всич-
ки доставчици, включи-
телно и с “Газпром”.
Това заяви преседателят
на енергийния съвет на
БСП Таско Ерменков
пред Нова нюз. Той
уточни, че това не озна-
чава 100% връзване за
“Газпром”.

“Втечненият газ, кой-
то внасяме от Азербайд-
жан, се равнява на 1-1,8
млрд. куб. м годишно, а
на нас ни трябват още
1,2-1,4 млрд. куб. м -

едно количество, което
можем да вземем от
“Газпром”. Това е

смисълът на диверсифи-
кацията - различни из-
точници и търсене на
по-конкурентната цена,
за да може България да
получава източници на
енергия на най-изгодни
цени”, обясни енергий-
ният експерт от БСП.
Той бе категоричен, че
левицата ще държи на
спазването на записано-
то в краткосрочната
програма, в това число
възстановяване на отно-
шенията с Руската феде-
рация.

Åâòèíèÿò áåíçèí â Ãúðöèÿ
íàé-÷åñòî å ðàçðåäåí

Еврото се изравни вчера с долара
за първи път от 2002 година, когато
единната валута беше пусната в обра-
щение, под натиска на заплахата от
спиране на руските газови доставки,
застрашаващо икономиката на Евро-
пейския съюз, предадоха световните
агенции.

Инвеститорите предпочитат щат-
ската валута, смятана за сигурно убе-
жище, която поскъпна с близо 14 про-
цента от началото на годината. За крат-
ко, към 9,50 ч. по Гринуич (12,50 ч.
българско време), еврото се разменя-
ше за 1 долар, за първи път от декем-
ври 2002 г.

За шест месеца единната валута е
изгубила 13 процента от стойността
си спрямо долара. Пазарът се опасява
от голяма енергийна криза на Стария

континент, съмнявайки се, че Русия ще
възобнови газовите доставки през “Се-
верен поток 1” след спирането им за
техническа профилактика на съоръже-
нието. Тази ситуация засилва опасе-
нията от рецесия в Европа.

Åâðîòî ñå èçðàâíè ñ äîëàðà
çà ïúðâè ïúò îò 20 ãîäèíè

Еврото се изравни
вчера с долара за първи
път от 2002 година, ко-
гато единната валута
беше пусната в обраще-
ние, под натиска на за-
плахата от спиране на
руските газови доставки,
застрашаващо икономи-
ката на Европейския
съюз, предадоха светов-
ните агенции.

Инвеститорите пред-

почитат щатската валута,
смятана за сигурно убе-
жище, която поскъпна с
близо 14 процента от
началото на годината. За
кратко, към 9,50 ч. по
Гринуич (12,50 ч. българ-
ско време), еврото се раз-
меняше за 1 долар, за
първи път от декември
2002 г.

За шест месеца един-
ната валута е изгубила 13

процента от стойността
си спрямо долара. Пазарът
се опасява от голяма енер-
гийна криза на Стария кон-
тинент, съмнявайки се, че
Русия ще възобнови газо-
вите доставки през “Севе-
рен поток 1” след спира-
нето им за техническа
профилактика на съоръ-
жението. Тази ситуация
засилва опасенията от ре-
цесия в Европа.
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Спадът в цената на хляба,
след въвеждането на 0% ДДС
върху хляба и брашното, при
актуализацията на бюджета е
факт. Това показват данните
от проучване на Института за
социални и синдикални изслед-
вания към КНСБ. То е прове-
дено между 6 и 9 юли в 20
областни града. Наблюдавани
са пет вида хляб, като са отче-
тени грамажите с оглед калку-
лиране на цената за килограм.

Резултатите от изследване-
то потвърждават намаляване-
то на цените на хляба. Наблю-
дава се обаче силна диферен-
циация в намалението между
вида на търговските обекти и
между отделните области.
Макар и на места да се на-
блюдава спад до 20% в про-
дажните цени, то усреднените
стойности за 20-те града по-
казват по-слабо намаление в
диапазон 2-6%.

Ïîåâòèíÿâàíåòî íà õëÿáà
ñ 20% å â ãîëåìèòå âåðèãè

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

В малките магазини намалението
е символично, показва
проучване на КНСБ

В сравнение с вида на
търговските обекти по-силно
изразено намаление има в го-
лемите търговски обекти (Со-
фия, Пловдив, Перник, Раз-
град, Пазарджик), в които до-
стига до 20%. В малките мага-
зини се регистрира символич-
но намаление. Има и доста
градове, при които цените се
задържат на същите нива.

Различия в степента на на-
малението се наблюдават и по
видове хляб. Прави впечатле-
ние, че при типовия хляб няма
спад, а по-скоро цените се
задържат на същите нива
спрямо юни.

След допитване до хлебо-
производителите от наблюда-
ваните региони се очертава
нагласата за допълнително
намаляване на цените след 11
юли. Производителите от До-
брич и Кърджали пък не дават
заявка за спад на цените. Спо-

ред тях това се дължи както
на по-ниската продажна цена
в тези населени места, която
изостава спрямо отчетената в
страната, така и на по-висо-
ките разходи за брашно, ток,
газ, вода, горива, заплати. От
изключителна важност е и
спускането на методически
насоки за прилагането на мяр-
ката. Според хлебопроизводи-
телите е нужна разяснителна

кампания за приложението й
по веригата.

Резултатите от проучване-
то се подкрепят от данните на
КЗП от направените провер-
ки в периода 2-5 юли. Част от
търговските вериги веднага са
намалили цените с 20% на
всички видове хляб вследствие
на въведената нулева ставка
на облагане. Отчетеното на-
маление не е резултат от те-

куща промоционална акция и
се очаква да се задържи в
дългосрочен план.

От Националния браншо-
ви съюз на хлебарите и слад-
карите потвърдиха намалява-
нето на цените. Според тях от
11 юли се очаква то да е факт
във всички търговски вериги
и за всички разновидности
хляб. От Съюза защитиха ня-
колко тези: липсата на нама-
ление ще е индикатор за това
кои са производителите на
“светло” и кои в “сивата ико-
номика”, но и кои вериги/про-
давачи “спекулират” и
задържат цената; възможно е
ново намаляване на цената на
хляба след ефективното при-
лагане на нулевата ставка за
зърнопроизводителите (т.е. в
компонентата на брашното).

В заключение - намаление-
то на цените на хляба е факт,
но все още е слабо разпрост-
ранено във всички търговски
обекти. Очакванията са през
следващите седмици да обхва-
не всички градове и търгов-
ски обекти, макар и в различ-
на степен.

Над 1,3 млрд. евро, които България
трябва да получи тази година по Пла-
на за възстановяване и устойчивост,
се очаква да постъпят в хазната през
есента, съобщиха от Министерството
на финансите.

Оттам уточняват, че няма забавяне
по парите за плана. Страната си е
поставила за цел да събере всички не-
обходими документи за подготовката
на искането за първото плащане в рам-

Î÷àêâàìå ïðåç åñåíòà 1,3 ìëðä.
åâðî îò Ïëàíà çà âúçñòàíîâÿâàíå

ките на юли. По регламент Европей-
ската комисия след това има два месе-
ца да направи оценка на подадените
документи, преди да извърши плащане,
уточняват от министерството.

Подготовката на второто искане за
плащане на стойност над 724 милиона
евро засега също няма забавяне в сро-
ковете. То е свързано с необходимост-
та от приемане на 22 законодателни
мерки със срок края на годината.

ÍÀÏ íå çàñå÷å íàðóøåíèÿ â íàä
80% îò îáåêòèòå ïî ìîðåòî

От 1 юли досега фис-
калните инспектори на На-
ционалната агенция за
приходите (НАП) са про-
верили над 150 търговски
обекта и атракциони край
морето, за които има сиг-
нали, че не издават доку-
мент за продажба или
имат неплатени задълже-
ния към данъчните служ-
би в големи размери. Това
става ясно от съобщение
на приходната агенция.

При тези проверки
най-често установяваното
нарушение е разминаване
между маркираните на ка-
совия апарат суми и на-
личностите в касата, след-
вано от неиздаване на ка-
сова бележка. При над
80% от проверките на
търговски обекти по
българското Черноморие
фискалните инспектори не

са открили нарушения.
НАП наблюдава и

търговията в над 140 го-
леми борси и тържища по
българското Черноморие,
съобщават от институци-
ята. Инспекторите следят
продажбите в тези обекти
в продължение на някол-
ко дни и сравняват резул-
татите с предходни пери-
оди. В повечето от тях
данъчните са установили
увеличение на приходите

за времето на наблюдени-
ето. “Наблюденията в го-
лемите борси и тържища
по Черноморието ще
продължат през целия ле-
тен сезон. Основната цел
е насърчаването на добро-
волното спазване на
данъчните изисквания от
страна на търговците на
едро”, коментира замест-
ник изпълнителният ди-
ректор на НАП Георги
Арнаудов.

Ñúáåâ èñêà îòëàãàíå íà
åëåêòðîííèòå òàêñèìåòðîâè àïàðàòè

Министърът на транспорта и съобще-
нията в оставка Николай Събев предложи
изискването за подмяна на електронните
таксиметрови апарати да се отложи с шест
месеца, съобщиха от транспортното ми-
нистерство.

С влязлата в сила разпоредба на 8 юли
електронните таксиметрови апарати тряб-
ва да са с оценено съответствие по реда
на Закона за техническите изисквания към
продуктите.

Министър Събев пое този ангажимент

по време на среща с представители на
таксиметровия бранш в края на май.
Министерството на транспорта и съоб-
щенията изготви законопроект за измене-
ние и допълнение на Закона за автомо-
билните превози, с което съответствието
за оценяване на електронните таксимет-
рови апарати влиза в сила от 8 януари
2023 г. Предложението е заведено в дело-
водството на Народното събрание и е раз-
пределено към Комисията по транспорт и
съобщения, посочват от ведомството.

ÆÏ ãàðàòà â Ïëîâäèâ
îòíîâî å äúðæàâíà

Договорът за конце-
сията на централната жп
гара в Пловдив е пред-
срочно прекратен по
взаимно съгласие на
страните, съобщават от
транспортното минис-
терство. Сега гарата от-
ново става държавна и
ще се управлява от На-
ционалната компания

“Железопътна инфраст-
руктура” (НКЖИ).

Причината за прекра-
тяване на концесионния
договор са започналите
от НКЖИ строителни
дейности на територия-
та на гарата по проекта
за развитие на жп възел
Пловдив, който се финан-
сира със средства от ЕС.

“Строителството ще пре-
пятства ползването на
обекта на концесия за
продължителен период
от време. Прехвърляне-
то на гаровия комплекс
за управление към
НКЖИ ще позволи на
компанията да продължи
с ускорени темпове ра-
ботата по изграждане на
жп възел Пловдив и град-
ската железница”, посоч-
ват от Министерството
на транспорта.

Договорът за конце-
сия на Железопътна гара
Пловдив е сключен през
2013 г. и е влязъл в сила
през 2015 г. Концесио-
нер е Миролюб Столар-
ски, който е собственик
на автобусната компания
“Карат-С”. Концесията бе
сключена за срок от 35
години, като в модерни-
зацията на гарата трябва-
ше да бъдат инвестирани
минимум 11 млн. лв., от
тях 9,8 млн. лв. само през
първите 4 години.
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Протестна нота на нашето МВнР заради
антибългарските прояви в Скопие

Хаитянски военни проверяват за оръжие жители на столицата Порт-о-Пренс. Градът
и страната бяха залети от вълна на насилие. При въоръжени стълкновения между
бандитски групировки загинаха 50 души, други 100 бяха ранени

Лека кола опитва да се придвижва
из наводнена улица в най-големия
пакистански град Карачи.
Мусонните дъждове, излели се
върху южните части на страната,
предизвикаха сериозни наводнения
с над 140 загинали

Óêðàéíà óäàðè
ñêëàäîâå ñ òîðîâå

Ëåéáúðèñòèòå ãëàñÿò
âîò ñðåùó Äæîíñúí

ÑÄÑÌ çàñòàíà çàä
ôðåíñêîòî ïðåäëîæåíèå

Украинските войски атакуваха град Нова Каховка в
контролираната от Русия Херсонска област, загинали са 7
души, още 60 са ранени, съобщи шефът на местната адми-
нистрация Владимир Леонтиев. По думите му немалко хора
са затрупани под развалините, “много сериозно е постра-
дал склад с хуманитарна помощ, взривили са се складове с
минерални торове, селитра, взривовете продължават”.
Повредени са пазар, болница и жилищни сгради. “Това е
същото нещо, което се случи в Бейрут преди няколко годи-
ни”, цитира Леонтиев РИА Новости.

Украинските сили са атакували града с американски
установки ХИМАРС, а три дни преди удара спътници на
САЩ са снимали тази територия. Киев съобщи за 12 убити
високопоставени руски военни при атаката.

Отделно два украински дрона са атакували сграда близо
до Запорожката АЕЦ. Сградата е повредена, централата не
е засегната.

Опозиционната Лейбъристка партия внесе предложе-
ние за вот на недоверие на правителството на Борис
Джонсън, съобщиха британските медии. Днес се очаква
гласуването.

Междувременно бившият финансов министър Риши
Сунак, който се кандидатира за лидерския пост на консер-
ваторите, съответно и за следващ премиер, получи подкре-
па от двама свои конкуренти, които се отказаха от надпре-
варата. Това са вицепремиерът Доминик Рааб и ми-
нистърът на транспорта Грант Шапс. “Знам, че Риши раз-
полага с необходимите качества..., за да преведем страната
през тежките икономически времена”, каза Рааб. На свой
ред Шапс обяви в “Туитър”, че британският индиец Сунак
притежава “уменията и опита” да управлява страната.

Очаква се следващият британски премиер да стане изве-
стен на 5 септември след два (или три) тура на гласуване
сред депутатите консерватори.

Централният съвет на
управляващия Социалдемо-
кратически съюз на Северна
Македония (СДСМ) подкре-
пи единодушно френското
предложение да започнат
преговори на страната за
членство в ЕС, съобщиха
медиите. От партията посоч-
ват, че “решението е взето в
полза на държавните и наци-
онални интереси, както и на
стратегическите цели на ЕС”.
СДСМ подчертава, че “кате-
горично застава зад безуслов-
ното зачитане на езика, иден-
тичността, както и на исто-
рическите и културни специ-
фики на македонския народ,

за които не се преговаря с
ЕС по никакъв начин”.

В съобщението се казва,
че по време на преговор-
ния процес правителството
и всички останали институ-
ции трябва да спазват резо-
люцията на парламента от-
носно македонските черве-
ни линии.

“Страната ни е изправе-
на пред много важно реше-
ние за нейното бъдеще и
постигането на още една
стратегическа цел - започ-
ване на преговори за ЕС
със защитен македонски
език. Това означава и окон-
чателното затваряне на

въпросите за идентичност-
та. Получихме предложе-
ние, което ни гарантира
чист македонски език. Дву-
странните и историческите
въпроси са извън преговор-
ната рамка. Всички заедно
трябва да вземем дългоочак-
ваното държавно решение
за продължаване на евроин-
теграцията на страната”,
настояват от СДСМ.

Френското предложение
е подкрепено и от основ-
ния коалиционен партньор
в правителството на СДСМ
- албанския Демократичен
съюз за интеграция (ДСИ)
на Али Ахмети. В парла-

мента против него са един-
ствено депутатите от
ВМРО-ДПМНЕ и радикал-
ната партия “Левица”. Цяла
седмица те организират
протести срещу френското
предложение.

Българското МВнР изпра-
ти нота до Скопие, в която се
изразява загриженост от “не-
доброжелателните прояви... в
момент, когато София и Ско-
пие активно търсят път към
конструктивен диалог и на-
миране на трайни взаимно-
приемливи решения в инте-
рес на европейската интегра-
ция на Република Северна
Македония и региона”.

СНИМКИ БТА

Полша иска Киев да
признае вината за
Волимското клане

Президентът на Полша Анд-

жей Дуда призова Киев да признае

избиването на над 100 000 поляци

от украински националисти през

Втората световна война. Той го-

вори на церемония във Варшава по

повод 79-ата годишнина от Волин-

ското клане, станало при нацист-

ката окупация на Полша. Дуда

посочи, че въпреки общия фронт

срещу Русия днес, Киев трябва да

признае, че украински националис-

ти тогава са извършили етническо

прочистване. При полския отговор

на клането са избити 12 000 укра-

ински цивилни.

Неуспешен вот на
недоверие към кабинета
в Париж

Елизабет Борн оцеля при първия

вот на недоверие към кабинета й,

внесен от левицата в новоизбра-

ния парламент, съобщи в. “Фига-

ро”. Предложението на движени-

ето на Люк Меланшон “Непокорна

Франция” трябваше да събере 289

гласа, за да успее. То бе подкрепено

едва от 146 от 577-те депутати

след близо три часа дебат.

Панама сложи таван
на цените на горивата

Панамският президентът Лау-

рентино Кортизо Коен обяви, че

правителството му налага таван

на цените на горивата за всички

частни превозни средства, за да

подпомогне възстановяването на

енергийния сектор от пандемията

и да смекчи въздействието на кон-

фликта между Украйна и Русия

върху икономиката на страната.

Той призова министрите да пред-

ложат мерки за намаляване цени-

те на още 10 продукта.

Заловиха кокаин,
извлечен от кафе

При зрелищна операция на

румънската полиция бе разкрита

първата в страната лаборатория

за вторична екстракция на кокаин,

в която наркотикът бил извличан

от кафе, съобщиха медиите. Съоръ-

жението било в изолирана хижа в

северозападния окръг Бихор.

Задържани са петима души - двама

румънски граждани, един израелец

и двама колумбийци. Пазарната

стойност на дрогата е около 200

000 евро.
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1878 - ПОДПИСАН Е БЕРЛИНСКИЯТ ДОГО-

ВОР. Отменя
справедливия
за България
Санстефански
договор. Уреж-
да отношения-
та на Балкани-
те след Руско-
турската вой-
на (1877-1878). Съгласно него Румъния получава
Северна Добруджа, Сърбия - Нишко и Пиротско,
Високата порта си връща Македония и Одринска
Тракия. Между Дунав и Стара планина е създадено
васално Княжество България (63 752 кв. км и 1 740
000 души), а на юг от Балкана - автономна област
Източна Румелия (35 901 кв. км и 816 000 души).
Някои от клаузите на договора са променени още
при Съединението през 1885 г.

1895 - УМИРА ПЕТКО СЛАВЕЙКОВ, ПИСАТЕЛ
И ПУБЛИЦИСТ (Р. 1827 Г.). Про-
светен деец и политик. Председа-
тел на Народното събрание (1880)
и министър в няколко кабинета
(1880-1881, 1884-1885). Баща на
общо осем деца, сред които са по-
литиците Иван Славейков и Хрис-
то Славейков, публицистът Рачо
Славейков и поетът Пенчо Славей-
ков. Издава вестници. Автор на известната поема
“Изворът на белоногата”, на сборници с народни
песни и пр. Основоположник на българската лите-
ратура за деца, автор на учебници и др.

1930 - В УРУГВАЙ Е ОТКРИТО ПЪРВОТО СВЕ-
ТОВНО ПЪРВЕНСТВО ПО ФУТБОЛ. Участват 13
отбора - девет от двете Америки и
четири от Европа (Франция, Югосла-
вия, Румъния и Белгия). Първенството
се запомня с многото съдийски гафове
и откровеното фаворизиране на лати-
ноамериканските отбори. Първият гол
на световни финали е отбелязан от
френския футболист Люсиен Лоран в мача с Мекси-
ко. Уругвай става първият световен шампион.

1940 - РАЖДА СЕ АТАНАС ЯРАНОВ, ХУДОЖ-
НИК (УМИРА 1988 Г.). Завършил Ху-
дожествената академия. Автор на
богата галерия от маслени карти-
ни, пастели, стенописи. Реализирал
самостоятелни изложби в Пловдив,
Варшава, Варна, Братислава, Со-
фия, Западен Берлин. Негови твор-
би са притежание на НХГ, СГХГ, музеи и галерии в
страната, на галерии и частни колекционери в
Швейцария, САЩ, Франция.

1944 - РАЖДА СЕ ЕРНЬО РУБИК, УНГАРСКИ
ИЗОБРЕТАТЕЛ, СКУЛПТОР И ПРОФЕСОР ПО
АРХИТЕКТУРА. Известен е
предимно със своите игри -
Кубчето на Рубик и Змията
на Рубик. Работи като редак-
тор на списание за игри и
главоблъсканици, а през 1983
г. основава собствено студио.
През 1990 г. създава Унгарската техническа акаде-
мия, в която е учреден Международен фонд на Ру-
бик за подпомагане на талантливи млади изобре-
татели.

2009 - УМИРА НИКОЛА СТАНЧЕВ, СПОРТИСТ
(Р. 1930 Г.). Първият бълга-
рин, спечелил олимпийска
титла в историята на
българския спорт - през
1956 г. става олимпийски
шампион в Мелбърн по борба
свободен стил в категория до
79 кг. Печели и сребърен ме-
дал от турнира за Светов-
ната купа в Истанбул. Бал-
кански шампион през 1959 г.
В кариерата си е бил 11 пъти
шампион на България - 8 пъти
в свободния и 3 пъти в класи-
ческия стил.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Шмекерлъци

Деси ВЕЛЕВА

Малките битки

Месеци наред райо-
нен кмет на София води
на пръв поглед малки,
незначителни битки, за
да отвоюва собстве-
ност на общината от
недобросъвестни полз-
ватели. Кметът на “Из-
грев” д-р Делян Георги-
ев е успял за над две

години да освободи и
върне на района си бли-
зо 20 заграбени имота
и да разруши 30 неза-
конни постройки - ав-
тосервиз, офис на кури-
ерска фирма, работил-
ници, дюнерджийница,
магазинчета в подлез,
будки... Все такива уж
маловажни обекти, ко-
ито всъщност са трупа-
щи се доказателства за
наслагваното беззако-
ние и чувство за безна-
казаност, толерирано
от предходната ръко-
водна администрация на
ГЕРБ.

Как ли е управлява-
ла тя централния столи-
чен район, та сега е
нужно доказани законо-
нарушители да бъдат

гонени с помощта на
полицията? Тази липса
на всякакъв респект към
институциите на общи-
ната не е от днес и го-
вори, че нещата са из-
пуснати отдавна. Дори
дребните нарушители
на правилата имат са-
мочувствието да се
опълчват срещу адми-
нистрацията. Какво ос-
тава за големите...

А ако борбата не за-
почне от малките нагле-
ци, няма как да про-
дължи към едрите агре-
сори на общинска соб-
ственост. Централната
администрация вече
даде лош пример как се
проваля с изгонването
на незаконна автокъща
в Борисовата градина,

която от десетилетие
печели на чужд гръб. Тя
все още е там въпреки
острата публична атака
на общинските багери.

Не по-малко средст-
ва изтичат и от малките
незаконни обекти, сре-
щу които се бори
кметът на “Изгрев”. За-
това битката, която е
повел той, изобщо не е
второстепенна. Ус-
пехът от нея ще е при-
мер, че общинската
власт все още има шан-
сове да се пребори с
беззаконието и безчин-
стването на знайни и
незнайни герои. Иначе
София ще бъде тотално
завзета от дерeбеи, ко-
ито вече никой няма да
може да изгони.

От стр. 1

Други пък като
въпросния Росен Пет-
ков са изхвърлени по-
ради изключително не-
чистоплътната си при-
рода. Няма как да си
партиен член и да се
кандидатираш срещу
кандидата на собстве-
ната си партия. Тази
слободия никъде по
политическия терен я
няма. Никъде!

БСП отдавна е трън
в очите на всеки поли-
тически шмекер, втур-
нал се към властта с

едничката цел да се
събуди по-скоро мили-
онер. Затова и партия-
та е атакувана не-
прекъснато с пари или
с оперативни медийни
комбинации срещу ней-
ното ръководство и
структури по места.
Интриги, пари и пак
интриги. Целта е пар-
тията да стои разедине-
на, скарана и разцепена
на фракции, за да се ус-
танови тотален контрол
върху нея така, че тя да
играе под чуждия дудук
и да вика “Аферим!”.

В последните пет

години тази стратегия
породи серия брутални
атаки срещу ръковод-
ството на БСП, което
твърдо отказва да се
заиграва с ГЕРБ. По-
следната пошла сценка
с посрещането на Бо-
рисов в с. Лиляче е
особено цинична, най-
вече защото се гаври с
реномето на лявото
младежко обединение.
Севда ТВ в действие.

От друга страна,
този фарс в Лиляче из-
дава атавастичния
страх на Борисов от
БСП. Само 130-годиш-

на партия с ясни цели и
задачи в управлението
на държавата е в състо-
яние завинаги да го
прати в аналите на ис-
торията, заедно с при-
лежащата му партия.

Именно от страх са
тези непрекъснатите
атаки срещу ръковод-
ството на партията.
Борисов винаги се е
страхувал от хора, ко-
ито не може да купи
или сплаши. Нито са му
на акъла, нито на обра-
зованието и съответно
няма как да бъдат под-
чинени.
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Икономически оставаме добре
държавата. Онзи ден излезе последна-
та статистика на НСИ с данните за
месец май и те са обнадеждаващи. Про-
мишленото производство расте с
20,1%, и то сериозните индустрии -
преработвателната, добив на метали.
Имаме ръст в търговията на дребно и
едро с 5%, дори ръст в строителство-
то и производството на строителни
материали - 5,8%. Това е при увелича-
ващите се цени на строителните мате-
риали, не успяхме да приемем поправ-
ката в Закона за обществените
поръчки и да индексираме цените.

Категорично ще оборя думите на
Борисов, че сме пред фалит и катаст-
рофа в икономиката. Ето и данните.
Имаме ръст на БВП в първото триме-
сечие от 4,1%. Това правителство има
един добър резултат - състоянието на
икономиката, и това, че успяхме да я
спасим, включително с подкрепата,
която дадохме на бизнеса за тока. Раз-
бира се, и благодарение на диалога с
работодателите. Имаме и един про-
блем, чието решение трябва да бъде
довършено - това е инфлацията, цени-
те, доходите, обедняването и неравен-
ствата.

Виждаме данните в Европа и целия
свят, дори в ЕС има страни, които са
с по-висока инфлация от нас. По-важ-
ното е какво направихте дотук и какво
трябва да се направи. Една от първите
мерки, които можем да приложим, и
която се прилага в ЕС, е

намаляване на данъците

това и направи правителството. На-
малихме ДДС върху горивата, пре-
махнахме акциз на газ, нулева ставка
на хляба. Другата стъпка е социална-
та политика и мерките, с които да
компенсираме доходите. Тук също
свършихме добра работа, защото на
младите семейства от 1 април дет-
ските градини са безплатни, 600 лева
данъчни облекчения за едно дете,
1200 лева за две, увеличението на
пенсиите, всеки работник може да
получи ваучер за 200 лева, с който
да си купи храна.

В програмата, която сега съста-
вихме евентуално за ново правител-
ство, заложихме още мерки - безплат-

ни лекарства и учебници за деца.
Тоест една силно социална политика
по компенсация на доходите във
връзка с инфлацията.

Нормално е някои хора да не могат
да се възползват от отстъпката от 25
ст. за горивата, защото малките бензи-
ностанции решиха да не прилагат тази
мярка - тя е пожелателна. Но в големи-
те вериги много бързо сработи систе-
мата и тази отстъпка се получава. Са-
мият механизъм е единен, разликата е в
това, че се дават облекчения за най-
масовия бензин, т.е. за хората с по-
ниски доходи. Тази мярка работи, 25
стотинки на литър е все пак подпома-
гане на семействата и доходите им.

Много ми се иска, когато Борисов
каже нещо, той да държи на него в
продължение на 24 часа. Преди месец
“БСП за България” предлагаше таван
на цените. Твърд привърженик съм на
това, то дава резултат и в Европа. То-
гава опозицията каза, че това е социа-
лизъм, че ги връщаме в комунистичес-
ките времена, когато имаше таван. Вче-
ра се направил на герой и говори за
таван на цените. Тогава тази мярка не
се въведе, защото не срещнахме под-
крепа от коалиционните партньори -
ПП и ДБ, но това не прави предложе-
нието по-малко смислено или съдържа-
телно. Убедена съм, че рано или късно
ще стигнем до таван на цените, вероят-
но наесен.

Имам обяснение защо

цената на хляба се промени

още преди промяната за ДДС за бъде
обнародвана в “Държавен вестник”, а
именно, защото разговарях с предста-
вителите на търговските вериги и вед-
нага след като видяхме обявеното на-
маление те казаха, че отдавна се гот-
вят и могат да си променят системата
на отчитане на цените. Твърдението,
че това е било промоция за няколко
дни, не е вярно. Те го обявиха за всич-
ки видове хляб за дълъг период от
време. Последните 2 дни с КЗП напра-
вихме над 100 проверки - големите ве-
риги продължават да държат тази по-
ниска цена, а вече започна и процесът
на намаляване в по-ниските магазини
с 16-17%. Времето ще убеди хората,
че това не е номер и временна мярка,

а е дългосрочна. Това няма да проме-
ни живота на хората, но ще им помог-
не в тези трудни времена и ще върви
заедно с увеличението на пенсиите.
Сега от юли с 20%, октомври - преиз-
числяване на всички пенсии.

В икономиката и социалната по-
литика нещата вървят паралелно - на-
маляваш данъци и увеличаваш дохо-
ди. Нещо, което това правителство
направи с много голяма отговорност.
Още с актуализацията на бюджета от
1 април - 20 млрд. лв. за социални
мерки. Сегашната актуализация - с 2
млрд. повече. Отдавна не е правена
такава социална политика.

Ето защо е важно да положим уси-
лия и да съставим правителство. Не
се ли справим, влезем ли в служебен
кабинет, всички мерки, които набеля-
захме сега в програмата, няма как да
се случат, защото няма да има парла-
мент. Искаме

безплатни лекарства
и учебници за деца

предвиждаме увеличение на вдовишка-
та добавка на пенсиите - от 25 на 30%.

По отношение на третия мандат -
каквото президентът реши, ние вече
заявихме нашата позиция. Ако реши
да бъде при нас, ще направим всичко
възможно, за да проведем разговори
за съставяне на кабинет, именно по-
ради тези причини - да продължим
това, което започнахме добро в това
правителство, и да довършим това,
което не можахме.

Половината от всички пари по опе-
ративните програми сме договорили да
отиват в Северна България, най-накрая
разумна регионална политика. Да се
инвестира с помощта на държавата в
изоставащите райони, за да нямаме този
голям регионален дисбаланс.

С търпение, разум и аргументи ще
се опитаме да потушим напрежението
между ПП и ИТН и ще ги върнем на
масата на преговорите. През цялото
време на съществуване на коалицията
го правихме, конфликтите между тях
не са от последния месец. Конфликтът
започна с избора на шеф на БНБ, после
се задълбочи през строителните им спо-
рове и парите за фирмите.

Това, върху което трябва да седнем

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:
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да говорим, ако мандатът бъде връчен
на нас - програмата, която направихме
трите партии досега. Тя е много добра
и икономически, и социално, и финан-
сово, и в здравеопазването, и съдебна-
та реформа. Ние сме част от правител-
ството и имаме право на позиция кой
да е премиерът. В обратния случай се
говори за партийно лидерство. В пар-
тийното лидерство на други партии не
се месим, от опит знам какво е. Канди-
датурата за премиер е общо решение и
ще се обсъжда, когато бъде връчен
третият мандат. Моето лично мнение е,
че премиерът трябва да е от първата по
големина политическа сила.

Нашият Национален съвет, на кой-
то присъстваха 120 човека, даде

висока оценка
на министрите ни

и препотвърди участието им, ако се
стигне до нов кабинет.

Не сме забравили за темата с руски-
те дипломати. В последните разговори
за програмата липсваше изобщо текст
за отношенията с Русия. По предложе-
ние и настояване на БСП влезе такъв,
в който се казва Узапочване на разго-
вори за възстановяване на дипломати-
ческите отношения с РусияУ. Преди
всичко трябва да започнат разговори за
енергийни доставки с всички доставчи-
ци, включително и с УГазпромУ. Ако
есента и зимата имаме проблем, това
ще е много тежко за България. Българ-
ски интерес е икономиката да работи,
семействата и домовете да се отопля-
ват, да има светлина през зимата.

Червена линия за БСП продължава
да бъдат оръжията за Украйна. Ние
сме категорични - България не изнася
оръжия за Украйна. Ние доставяме за
други държави, в техните документи
те дават сертификат за краен потреби-
тел - Чехия, Унгария, Полша, САЩ.
Когато станат собственици, те реша-
ват. Никоя държава няма как да знае
къде отива оръжието, след като то
стане нечия друга собственост. Тази
търговия се следи изключително стро-
го от много международни органи, от-
читаме се пред тях.

Преди няколко дни се появи фалши-
ва новина, че немското издание “Билд”
издало доклад и някои от заглавията в
българските медии са: “България си е
изпълнила 100% от ангажимента за до-
ставка на оръжие в Украйна”.
Потърсихме този доклад в посолство-
то, предоставиха ни го и го преведох-
ме. Изданието е направило справка,
според която

България изнася
хуманитарна помощ

няма и един ред за оръжия. Как може
да си позволиш да фалшифицираш ин-
формация дори и от немско издание?
Можем ли да продължаваме да правим
политика с фалшиви новини? Ние не
искаме и това е част от промяната. Да
се прави политика с истина, аргументи
и резултати за хората.

Видяхме резултата от машинното
гласуване. Според анализатори между
300 и 400 хиляди българи не са гласу-
вали от страх от машината. Това озна-
чава по-ниска избирателна активност,
тази от последните избори е катастро-
фална. Втората причина е партийна -
наши избиратели категорично се отка-
заха да гласуват с машина. Да, машини-
те имат предимство да се борим с не-
действителните бюлетини, но това не е
работа на машината, а на държавата.
Ако МВР и държавата са на място,
можем да се преборим с фалшивите бю-
летини. А и системата, която предлага-
ме, е смесена - да има и едното, и дру-
гото, и каквото хората преценят.

Със  съкращения

Оставяме държавата в добро икономическо състояние,
заяви вицепремиерът в оставка и лидер на БСП пред БТВ
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Чиновниците в страната не
намаляват, застаряват, но пове-
чето изпълняват задачите си над
изискванията на оценяващите ги
и съответно заплатите им се
увеличават. Това са част от из-
водите в годишния доклад за
състоянието на администрация-
та през 2021 г.

Част от администрациите
повишават качеството на рабо-
та, въпреки че 50% от тях рабо-
тят с над петгодишни компют-
ри. Едновременно с това има и
странности: водещата админис-
тративна структура - Министер-
ският съвет, доскоро е плащала
на по един служител за разнася-
не на пратките на всеки от ета-
жите на сградата.

Числеността по щат

към 31 декември 2021 г. е 143
381 бройки. От тях заети са 131
970 (жените са с 1603 повече),
а незаетите - 11 411. Това озна-
чава, че 8% от щатните бройки
са свободни. Работните места,
за които не се е намерил канди-
дат повече от шест месеца, са
5540. На трима служители в
централната администрация се
пада един на местно ниво.

Реално заетите служители са
132 326, тъй като има законови
хипотези, при които на една и
съща щатна бройка може да
бъде назначен повече от един -
например на половин работен
ден. Две трети са с договори за
служебно правоотношение, ко-
ето означава, че са със статут
на държавни служители и всич-
ките им осигуровки са за сметка
на държавния бюджет - приви-
легия, която още съществува, но
управлението на ПП имаше на-
мерение да премахне.

Две трети от работещите в
администрацията са с висше
образование, като най-много са
завършилите “Стопански науки”
(28 890, или 21,83% от всички
служители). Хората с образова-
ние в областта на техническите
науки са 12 594, или 9,52%, а
юристите са трети по численост
- 10 729, или 8,11%.

Според възрастовата струк-
тура най-малко са реално заети-
те служители на възраст до 29
години, докато всеки десети е
на поне 60 години.

От данните в правителстве-
ните доклади за последните де-
сет години се вижда, че броят
на чиновниците, предвиждани в
устройствените правилници, не
намалява в годините, но също и
това, че щатовете изглеждат
раздути, след като годишно ос-
тават незаети по около 11 хи-
ляди работни места.

“Докладът всъщност далеч не
разкрива истинските проблеми,
които се крият дълбоко под
повърхността. Така например
структурата на Министерския
съвет не е помръдвала от 1998
г. и в нея заварихме близо 200
души, работещи в общата адми-
нистрация, 62 от които назначе-
ни в канцеларията, включително

Íàä 140 000 ñà ÷èíîâíèöèòå,
2/3 ñà ñ âèñøå îáðàçîâàíèå
Администрация’21: Съхранена, свръхстарателна и добре платена

вътрешни куриери на всеки
етаж. Затова една от първите ни
задачи бе да изготвим проект за
цялостно преструктуриране. До
няколко седмици имаме готов-
ност да оптимизираме с над
15% от общия брой служители,
като оптимизацията в общата
администрация е над 28%, или
общо 68 щатни бройки”, заяви
вицепремиерът по ефективно
управление в оставка Калина
Константинова, цитирана от
“Дневник”.

Въпреки оптимизацията, с
новия устройствен правилник
ще се въвеждат ключови страте-
гически функции в 3 нови звена
- по-добро регулиране с цел
целенасочена работа в посока
облекчаване на административ-
ната тежест, стратегическото
планиране и координацията с
останалите ведомства, които
изцяло кореспондират и с от-
правените от ОИСР препоръки
в последния им доклад.

300 милиона лева
за оптимизация

Преди формирането на на-
стоящото правителство в остав-
ка планът на ПП беше тази го-

дина централната администра-
ция поетапно да намалее с 30
хиляди души, или близо една
трета. Според коалиционното
споразумение за управление на
страната администрацията
трябваше да бъде съкратена с
поне 15% в периода 2021-2025
г., но потенциалът изглеждаше
по-голям заради заявката за
мощна цифровизация на адми-
нистративните услуги. В
държавния бюджет за тази го-
дина за мерки за оптимизация
са предвидени 297 млн. лева, но
доколко това може да се
изпълни зависи от това дали ко-
алицията под някаква форма ще
продължи да управлява.

Едновременно с това биз-
несът възразява да се наливат
пари в сектор, който самосъхра-
нява числеността си, докато
ползвателите на услугите му
намаляват, а технологиите поз-
воляват “спестяване” на физи-
ческите бройки.

“Не виждаме стъпки в посо-
ка на заявеното намерение за
оптимизиране числеността на
държавната администрация.
Напротив - предвижда се нара-
стване на разходите за персо-
нал по консолидираната фис-

кална програма. Нереалистич-
но е при намаляване на населе-
нието, отчетено с последното
национално преброяване през
2021 г., с 1 млн. души, централ-
ната държавна администрация
да е в същия размер като през
2011 г. (предходното национал-
но преброяване)”, пише в ста-
новище до властта Българската
стопанска камара, а поводът е
наскоро одобрената актуализа-
ция на държавния бюджет. БСК
напомня, че през тези 10 годи-
ни технологиите за предоста-
вяне на публични услуги са
напреднали и много от тях биха

могли да се предоставят по еле-
ктронен път, което би намали-
ло и корупцията. Това не само
не се оспорва от кабинета “Пет-
ков”, но заявките са за пробив
в сегашната система.

В отговор на парламентарен
въпрос вицепремиерът Калина
Константинова казва, че досе-
гашните усилия на управляващи-
те са били да приведат състоя-
нието на администрацията в
съответствие с новата структу-
ра на правителството - нови ми-
нистерства и промяна в подчи-
нението на някои звена. По ду-
мите й тази реформа е изключи-
телно неудобна, защото ще пре-
сече множество схеми за имот-
ни измами. По прогнозни данни
тези промени ще спестяват по
30 млн. лв. от такси на гражда-
ните и бизнеса и над 5 млн.
човекочаса ще бъдат спестени
от чакане за обработка и изда-
ване на документи.

Въпреки че половината от
компютрите са над петгодиш-
ни, в края на 2021 г. админис-
трацията разполага със 114
018 броя персонални компют-
ри, от които 26 737 преноси-
ми и 87 281 настолни. Поло-
вината от тях са над петгодиш-
ни, от 3 до 5 години са 24,59%
и до 3 години са 25,88%.

От антивирусния софтуер,
използван в администрациите,
50% е безплатен и съответно
50% е платен.

По отчетни данни все още
едва две трети от администра-
циите предлагат електронни ад-
министративни услуги.

Дневник

Íàé-íàêàçâàíè ñà â ÌÂÐ
През 2021 г. по данни от отчетите са наложени

общо 1959 дисциплинарни наказания за извършени

нарушения от служители в администрацията, или

на 1,48% от всички. От тях най-много наказания

са наложени по Закона за МВР - 1342 бр., като

39,42% от тях са наказанията “порицание”,

а 36,29% - “писмено предупреждение”.

Наложените дисциплинарни наказания по Закона за

държавния служител са 257: най-много са най-слаби-

те наказания “забележка” - 51,75%; 16,73% са порица-

нията; 12,45% - “отлагане на повишение в ранг с една

година”; 5,06% - “понижение в по-долен ранг за срок

от 6 месеца до 1 година”, и 14,01% - “уволнение”.

Äîáðè îöåíêè
Служителите в държавната администрация ежегод-

но се оценяват за изпълнението на заеманите от

тях длъжности, ако имат действително отработени

най-малко 6 месеца за календарната година, се

уточнява в доклада. От публикуваните данни може

да се заключи, че над 60% от чиновниците дават от

себе си повече, отколкото се изисква от тях, а

работата на едва един от 100 не отговаря в пълно-

та на поставените му условия.

Разпределението на получените през 2021 г. оконча-

телни годишни оценки е:

- “Изключително изпълнение” - 7426 оценки, или

10,64% от всички поставени оценки;

 - “Изпълнението надвишава изискванията” - 35 296

оценки (50,56%);

 - “Изпълнението напълно отговаря на изискванията”

- 26 300 оценки (37,67%);

 - “Изпълнението отговаря не напълно на изисквания-

та” - 719 оценки (1,03%);

 - “Неприемливо изпълнение” - 68 оценки (0,10%).

Оценяването на изпълнението на длъжността се

извършва въз основа на два показателя: постигането

на предварително определени цели (или изпълнението

на преките задължения и поставените задачи) и

показаните компетентности, необходими за изпълне-

нието на длъжността съобразно съответната рамка

на компетентностите и длъжностната характерис-

тика, пояснява докладът.



ИНТЕРВЮ
11

2022

СРЯДА

13 ЮЛИ

 Преди началото на сезона ми-
нистърът на туризма Христо Про-
данов изрази опасения, че хотели
може да останат затворени заради
липсата на персонал. Колко сериозен
е този проблем, г-н Драганов?

- Проблемът с липсата на персонал
в туризма е перманентен. Не е отсега.
Това е проблем, който съществува в
европейски и световен мащаб. Както у
нас, така и в Европа, и в САЩ недо-
стигът на кадри в туризма е доста го-
лям - надхвърля няколко милиона ра-
ботници, необходими за този сектор.
Търсят се различни решения. Специал-
но тук, в България проблемът е, че сме
изостанали в две направления. Едното
е създаването на кадри за туризма,
регулирането на ученическите практи-
ки, стажове и работа, и нормативното
уреждане на този въпрос. И, от друга
страна - стипендиите, които трябва да
бъдат свързани с МОН, което извършва
заплащането на учениците в България.
Но срещу това не ги обвързва с ни-
какъв ангажимент по отношение на
бригади, стажове, практика и работа.

 Доколко роля играе и заплаща-
нето в сектора?

- По отношение на заплащането,
ние сме в значително изоставане, обра-
зувало се в годините. И като цяло, в
самата структура на разплащането в
един хотел, но и по принцип в Бълга-
рия, липсват основните елементи на
заплатата. Да може работникът да по-
лучи жилище, в което да живее, пари за
транспорт, за храна, за облекло, соци-
ални разходи и всички други разходи.
Това важи за всички области на т.нар.
българско стопанство. Някак се при-
ема, че работниците имат апартаменти
от майка си и баща си и има къде да
живеят. И затова не им отчисляват 700
лв., колкото е месечният наем на един
апартамент. За да може човек да има
нормален живот, семейство с деца.
Това не е включено в заплатата. Към
заплатата остават другите 700 лв., ко-
ито са за храна, битови сметки, соци-
ални, културни разходи и т.н.

В момента средната заплата в ту-
ризма се движи около 1000 лв. Липсва
онази част от 700 лв., необходими на
хората за жилище.

 От бранша очакват добър ле-
тен сезон. Ще бъдат ли от решаващо
значение за резултатите т.нар. ре-
шения за почивка в последния момент,
а не предварителните записвания?

- Летният сезон за 2022 г. за пръв
път се продава още от 2020 г. насам на
основните европейски пазари. Този се-
зон се продаваше 2020-а, 2021-ва и един
от проблемите е, че е на цени от тези
години. А сега трябва да бъде предоста-
вена самата услуга. И когато хотелие-
рите говорят, че заплащането е по-нис-
ко, имат предвид точно това. Другото е,
че в голямата си част хотелите са заети.

На Слънчев бряг към момента хо-
телите в голямата си част са заети над

ДОЦ. РУМЕН ДРАГАНОВ:

Íà ìåñòà áàçàòà ïî ìîðåòî
å äîãîâîðåíà íà 130%
Ако дойдат всички туристи, ще имаме проблем във върха
на сезона, още отсега хотели са пълни над 90%, казва
директорът на Института за анализи и оценки в туризма

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

Ìèíèñòúð Õðèñòî Ïðîäàíîâ è
íåãîâèÿò åêèï èçêëþ÷èòåëíî äîáðå
ðàáîòÿò ñ òóðèñòè÷åñêèÿ áðàíø

“

та. Комуникацията с министерството е
много бърза, взаимодействието е много
добро. И е факт, че като резултат от
тази комуникация и взаимодействие има
значително увеличаване на туристите.

 Как се промениха навиците на
туристите заради пандемията?

- Има много неща, свързани с тех-
нологията на обслужването. В тях влезе
много повече дигитализация, много по-
вече възможности за избор при опреде-
лянето на цената на настаняване - дали
искате да се почиства всеки ден, на три
дни или изобщо не желаете, и т.н. Има
ред други неща, свързани със самото
настаняване, с допуска, със сигурност-
та, с консумацията на допълнителни
услуги. В самото хранене - твърдите
алкохоли изчезват, преминава се към ал-
кохолни коктейли. Обемите на напит-
ките стават по-малки, бутилчиците ста-
ват по-малки. Ястията се рационализи-
рат, навлизат много, характерни за по-
колението, израсло с “Мак Доналдс”. В
много от ресторантите се появиха бур-
гери, суши, пица като допълнение към
основните храни. Това, което се търси,
са бързо приготвени храни, на момен-
та, свежи плодове и зеленчуци.

 Какво привлича туристите към
България и какво ги отблъсква у нас?

- Привличат ги разказите на техните
приятели, посетили вече България. Ко-
гато се приберат и се похвалят от ху-
бавите места, които са посетили, неза-
висимо дали става въпрос за Черномо-
рието, за планините, за културния и
историческия туризъм. За прекрасните
млади хора, говорещи на различни ези-
ци за интересни теми. За хубавите сре-
щи, които са имали. Това генерира до
голяма степен т.нар. дисперсен туризъм,
което виждаме чрез нискотарифните
авиокомпании. Или тези, които присти-
гат с редовни линии. Те също остават
доволни и разказват на своите прияте-
ли. По същия начин тези, които пътуват
основно за туризъм по морето, са из-
ключително доволни, че навсякъде на-
мират точно това, което търсят. И по-
хвалата от тях привлича нови туристи.

Няколко вида са основните оплак-
вания. Едните са стандартните от рода
на “Пясъкът е по-жълт, отколкото на
брошурата” или “В България има мно-
го българи”. И всякакви други, които
са само за да се направи оплакване, за
да се поискат някакви пари обратно, за
което цели нации са специалисти. Това
са англичаните, германците... На първо
място англичаните са тези, които искат
някакви пари обратно. И много внима-
телно трябва да се преценяват техните
оплаквания, тъй като са доста фалши-
ви. От друга страна са реалните оплак-
вания. Те са свързани с това, че не се
получава точно това, което са резерви-
рали или очаквали да намерят на място
туристите, след като вече са платили
услугата. Не са сложени в точната стая.
Вратата им е до асансьора и се чува
шум или подобни, свързани с шума.
Друг вид оплаквания са тези, които
действително имат някакво съществе-
но основание. Например подаване на
осветление, на вода, някаква повреда,
която не е била отстранена в срок.

90%. Това означава, че ще имаме про-
блем на върха на сезона, защото някои
от договорите са направени на 130%.
Те са наддоговорени и, ако се явят
всички туристи, ще има недоволни.
Защото някои ще бъдат настанени не в
хотела, който са избрали за времето,
което са си избрали.

 Какъв ръст на туристите очак-
вате и ще бъде ли адекватен този
ръст на приходите?

- Ще имаме ръст и на туристите, и
на приходите на хотелиерите. Това,
което са заплатили туристите, са основ-
ните услуги, а голяма част от допълни-
телните услуги са на нови цени. И така
всеки може да компенсира на базата на
това, че ще има повече туристи. За да
бъдат привлечени много туристи, мно-
го цени са близки до нулата, а на място
се печели от всички допълнителни услу-
ги, които се предлагат. Които са в този
бизнес, знаят много добре за какво ста-
ва въпрос и би трябвало да реализират
своите печалби от приходи на място.

 Кои са тези допълнителни ус-
луги и какво е увеличението?

- Когато сте заплатили хотел, има-
те ред свързани услуги. Като спортни,
допълнителни мероприятия, различни
вечерни мероприятия, посещения на
българска сватба например, обиколки,
сафарита и всякакви услуги, които мо-
гат да бъдат предоставени. Може да
има еднодневни, двудневни екскурзии,

които са в страната, а може - и извън
страната.

 Колко по-скъпа ще излезе вакан-
цията това лято, колкото и условен
да е този въпрос?

- Общо взето, в рамките на около
20% по-скъпа. Голяма част от цените
на услугите не са пипнати. В същото
време има и много, на които цените са
запазени, но са намалени времетраене-
то, количеството на храната, обемът и
т.н.

 С промените в бюджета бе
въведена възможността ваучерите,
които получават хората от рабо-
тодателите си, да се използват в
туризма. Оказва се, че за плащането
на битовите сметки с ваучери има
затруднения, как ще бъде в туризма?

- Има среща в Министерството на
туризма и ще се даде яснота на хората
за използването на ваучерите в туриз-
ма. При тях няма този проблем, който
е свързан с комуналните разходи, за-
щото са от директен доставчик, т.е.
хотелът или ресторантът, в който вие
се храните. Няма такива посредници
при заплащането на тази услуга.

 Как работи туристическият
бранш с министър Христо Проданов?

- Министър Христо Проданов и
неговият екип изключително добре ра-
ботят с туристическия бранш. Няма
никакво напрежение, а минахме през
няколко кризи, включително украинска-
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Äà îòçîâåø èçáðàíèê
Нужен ни е механизъм за ефективен контрол върху управленската сфера

Славчо КЪНЧЕВ*

“Когато някой е решил
полезен на хората да бъде,
трябва първом да се помъчи
равен да им стане.”

Фридрих Шилер
(1759-1805), немски поет и
драматик, в “Дон Кихот”

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията

за борба против
корупцията в България

Още древните гръцки
философи са били наясно,
че единственото колектив-
но благо на активната еди-
ница е самата тя. Обеди-
нен от обща Култура, уп-
равляван от Организация,
всеки народ представлява
такава единица. Тази Ор-
ганизация формулира ре-
шенията от името на всич-
ки членове на обединител-
ната единица, включително
при определянето на мате-
риалните и нематериални-
те условия, необходими за
съществуването на отдел-
ните индивиди. И ако по-
средством своята Органи-
зация тази активна едини-
ца се обявява за суверен-
на ,  т . е .  непризнаваща
външен, по-висш автори-
тет, то тази активна еди-
ница се легитимира като
политическа.

Дали и доколко българ-
ският народ понастоящем
представлява активна по-
литическа единица?

За да има активна поли-
тическа изява, българският
народ би трябвало да при-
тежава ефективни контрол-
ни функции върху управ-
ленската сфера. По този
начин и по никакъв друг не
би могло да се осигури
съответствие между дей-
ността на властприлагащи-
те в трите сфери: законо-
дателната, изпълнителната
и съдебната, и волята на
народа.

Несъмнено е, че при се-
гашните условия на високо-
скоростни обществени про-
цеси приложението на
принципа за управление на
държавата чрез пряка демо-
крация е твърде ограниче-
но. И не само на нея. Също
и на делиберативната демо-
крация (система за предва-

рителни обсъждания на уп-
равленските решения), как-
то и на парципаторната (де-
мокрация на участието). Но

ситуацията
не е без изход

в полза на българския суве-
рен като първичен държател
на властовия потенциал.
Просто е целесъобразно да
бъде установена рационална
система за контрол върху
сферата на държавното уп-
равление. За изпълнението
на тази задача е наложител-
но да бъде премахнат чл. 67
от Конституцията, по-точно
част от неговата алинея 1,
според която: “Обвързване-
то със задължителен мандат
е недействително”. Прило-
жението на тази норма из-
цяло предпазва народните
представители от носенето
на каквато и да е отговорност
от тяхна страна при не-
изпълнение на поетите ангажи-
менти пред избирателите.

В настоящия ни основен
закон липсва гаранцията, че
гражданите могат да оттеглят
делегираните властови пълно-

мощия от лицата, които не са
оправдали очакванията им.
Затова е императивно нало-
жително да бъде заменен с
нов, който съдържа в себе си
правното положение за оттег-
ляне на делегираните власто-
ви пълномощия по време на
съответния мандат.

Чуждестранният опит

който съществува в тази об-
ласт, доказва, че при разумно
дефиниране на съответния
конституционен член не съще-
ствува риск системата за
държавно управление да се
трансформира в охлокрация -
управление на тълпата.

Например основният закон
на Венецуела постановява, че
след изтичане на две години
от заемането на дадена избор-
на длъжност, по искането
поне на 20% от съответното
електорално тяло, е задължи-
телно да бъде проведен ре-

ферендум дали лицето, заема-
що поста, да бъде отзовано
или да го запази. За отзовава-
нето му е достатъчно просто
мнозинство от действителни-
те бюлетини, тоест вотът на
неодобрение да е 50% плюс
един глас. Такъв референдум
може да бъде извършен само
веднъж по време на конкре-
тен мандат.

В 18 от 50-те щати в САЩ
гражданите също имат право
да отзовават своите избрани-
ци в щатските законодателни
събрания и от други щатски
изборни длъжности, включи-
телно от губернаторския пост,
по време на протичането на
самия мандат. Между тях е
най-населеният щат Калифор-
ния с 39 250 017 души (2018
г.), на първо място със съвкуп-
ния си брутен продукт в раз-
мер на 2600 млрд. щатски до-
лара. Годишният доход там на
глава от населението е 55 987
долара. Тази информация е
напълно достатъчна, за да
стигне непредубеденият чита-
тел до заключението, че пра-
вото на калифорнийските
граждани да отзовават своите

избраници съвсем не е довело
до разруха и погибел на тех-
ния щат. Още по-малко е при-
чинило демографска криза,
като се има предвид, че само
за периода 2010-2016 г. сред-
ногодишният темп за нараст-
ване на калифорнийското на-
селение с 5,4%.

Именно в този щат меха-
низмът на отзоваването се е
появил през 1903 г. за първи
път в САЩ, и то на местно
ниво. Тогава възможността за
отзоваване е записана в кон-
ституция - конституцията на
Лос Анджелис. Още на следва-
щата година то е приложено
на практика, в резултат на ко-
ето за първи път в историята
на САЩ е отзован изборен
служител - общинският съвет-
ник Джеймс Дейвънпорт, зара-
ди корупционна обществена
поръчка.

На ниво щат първи въвеж-
да отзоваването Орегон през

1908 г. Последният щат в тази
листа засега е Минесота, при-
ел конституционна разпоред-
ба за отзоваване през 1996 г.

Отзоваването на лица, за-
ели изборни длъжности в
САЩ, е най-рядко употребя-
ваният механизъм за пряко
участие на гражданите в уп-
ражняването на власт. Пока-
зателно е, че при наличието
на икономически кризи не-
говото имплементиране за-
честява.

Нормативно условие, кое-
то прави възможно въвежда-
нето на процедурата за отзо-
ваване, е, че отзоваването е
механизъм, приложим

единствено при
мажоритарен избор

Мирната революция чрез
отзоваване е изцяло изобре-
тение “made in U. S. A.”. Ако
гражданската законодателна
инициатива и референдуми-
те са възприети в САЩ от
практиката на държавно уп-
равление в Швейцария, то
философията на отзоваване-
то пониква върху територи-

ята под петдесетзвездния
флаг. Съображението за не-
говата поява е елементарно,
но е изцяло плод на здравия
разум: “Откъде-накъде хора
от корпоративния ме-
ниджмънт, а също и ръково-
дители от неправителствения
сектор, биват уволнявани
всеки ден, а не чак след изти-
чането на 2, 3 или 4 години
(каквато продължителност
имат мандатите на изборни-
те длъжности в САЩ), за не-
правомерни или безотговор-
ни действия?” “Избирането
на обществен пост за опре-
делен срок е привилегия,
като се дава от избиратели-
те, но която също така тряб-
ва да може да бъде оттеглена
от тях, когато се налага”,
аргументира необходимост-
та от наличието на меха-
низъм за отзоваване Кърт
Вебер, вицепрезидент на
орегонския Институт за пуб-

лични политики “Каскейд”.
Инициирането на отзова-

ване обикновено е обвърза-
но с преодоляване на доста
по-високи прагове (брой
подписи), отколкото иници-
ирането на другите форми
на пряко участие на гражда-
ните в държавното управле-
ние - референдума и граж-
данската законодателна ини-
циатива. Подобно на огра-
ничението, залегнало във ве-
нецуелската конституция, че
по време на един мандат
може да бъде проведено
само едно допитване за от-
зоваване, и в САЩ по-висо-
ките прагове за набиране на
инициативни подписи за
процедура за отзоваване са
установени с оглед отзова-
ването да не се стартира
при несъществени поводи,
както и да не бъдат дестаби-
лизирани институциите.

Досега в САЩ са правени

над 5000 опита
за отзоваване

Повечето от тези случаи
(3/4) са на местно ниво - за
сваляне на доверие от об-
щински съветници и члено-
ве на училищни бордове. Де
юре отзоваването на мест-
но ниво се допуска в 29
щата (според някои източ-
ници 36). Реализирането на
механизма за отзоваване на
щатско ниво е значително
по-трудно, но затова пък
притежава далеч по-голям
потенциал за политически
промени.

От установяването на за-
конова процедура досега в
САЩ са се състояли три ре-
ферендума за отзоваване на
губернатор на щат, в резул-
тат на които са отзовани два-
ма губернатори, а третият
оцелява.

Отзоваването на законода-
тели от щатските конгреси се
случва рядко, макар и доста
по-често от отзоваването на
губернатори. Между 1913 и
2008 г. само 20 инициативи
за отзоваване са достигнали
до референдум. Към 2012 г.
този брой нараства на 36. От
този брой законодатели, чие-
то отзоваване е било подло-
жено на гласуване, отстране-
ни са били 17, един е подал
оставка, а 18 са запазили по-
стовете си.

Важното е, че все пак по-
тенциалната възможност за
отзоваване на лица, заемащи
публични длъжности чрез из-
бори, съществува за една част
от населението на Съедине-
ните щати. Така тя има шанс
за резултатна политическа ак-
тивност в сферата на контрола
върху държавното управление
в мандатните периоди. От как-
вато възможност българският
(псевдо)елит преднамерено ли-
шава първодържателя на власт-
та - пълнолетното неуправ-
ленско мнозинство в нашата
страна.
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ƒÓˆ. ‰- ¡¿ » ’fi—≈»ÕŒ¬,
Á‡Ï.-ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡  «ƒ
»¬¿…ÀŒ Ã¿–»ÕŒ¬,
ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ
¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ·ÓÍÒ
 ¿ÀŒflÕ œ¿–√Œ¬,
Ó·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚÌËÍ ÓÚ ¡—œ
‚ —ÚÓÎË˜ÌËˇ Ó·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚ
 ŒÕ—“¿Õ“»Õ ≈¬“»ÃŒ¬,
‚ËÓÎÓÌ˜ÂÎËÒÚ
œÓÙ. —¿¬¿ √–Œ«ƒ≈¬
Ï‡ÚÂÏ‡ÚËÍ

„Äæàç Âåëèíãðàä”
ñúáèðà öåíèòåëè
íà 15 è 16 þëè
Иновативен фестивал въвежда културата
в образованието, свързва поколенията
и развива млади таланти

Високостойностни музи-
кални проекти, представящи
ярки образци от българска-
та музикална традиция, са
включени в първото издание
на “Джаз Велинград”. Про-
грамата включва Открит
урок по музика, в който
ученици на живо и онлайн
ще бъдат запознати с мед-
ните духови инструменти.
Двудневното събитие пре-
движда и работилници с та-
лантливи деца от града, ко-
ито ще музицират с артисти
от националната джазова
сцена. Събитията на 15 и
16 юли ще се проведат при
свободен вход на различни
места в града, научи ДУМА
от Александра Гълъбова,
bTV Radio Group.

Първият основен кон-
церт ще отбележи завръща-
нето на голямата сцена на
легендарната джаз и поп

вокалистка Мими Николо-
ва. Със съдействието на
Джаз FM тя подготви про-
грама със забележителните
си песни и четири джаз
стандарта. На сцената за
първи път тя ще ги пред-
стави с автора на аранжи-
ментите Самуел Ефтимов -
пиано, Владислав Мирчев -
контрабас, и Стоян Янку-
лов-Стунджи - барабани.
Концертът е на 15 юли от
20 ч. на пл. “Николай Гяу-
ров”, със специалното уча-
стие на тромбониста Вели-
слав Стоянов.

По-рано през деня
Мими Николова ще се
срещне с обществеността в
16 ч. в Градската художе-
ствена галерия. Със специ-
ален поздрав към нея ще
се обърнат децата от
ДЮВИШ “Звънче”. Вечер-
та те ще поднесат свои

изпълнения от 19,30 ч. на
сцената в центъра на Ве-
линград преди концерта на
Мими Николова.

Вторият ден ще започне
с Открит урок по музика
от 16 ч. в ЦПЛР - ОДК -
Велинград. Участниците
във вечерния концерт Ве-
лислав Стоянов - тромбон,
Димитър Льолев - саксо-
фон, и Мартин Ташев -
тромпет, ще представят те-
мата за медните духови ин-
струменти и използването
им в различни жанрове за-
едно с музикални демонст-
рации. Урокът ще се преда-
ва на живо на фейсбук стра-
ницата на Джаз FM, ще бъде
записан и излъчен в ефира
на радиото и публикуван в
неговия ютюб канал. Три-
мата събеседници в разго-
вор с програмния директор
на радиото Светослав Ни-

колов ще разкажат за своя
път към големите сцени.

Велислав Стоянов, Ди-
митър Льолев и Мартин
Ташев ще подготвят в рабо-
тилница от 16,30 до 17,30 ч.
съвместни изпълнения с
Младежката музикална фор-
мация при ЦПЛР - ОДК -
Велинград, на която Вели-
слав Стоянов е диригент.
Ще ги чуем от 19,30 ч. на
основната сцена на фести-
вала. Тогава ще има и само-
стоятелни изпълнения на
оркестъра, както и обща
програма с младите вокали-
сти от ДЮВИШ “Звънче”.
Част от изпълненията ще
бъдат съпроводени от тан-
ци, представени от работе-
щия към комплекса КСТ
“Импулс - Велинград
2002”. Свои творби в из-
ложба паралелно ще пока-
жат децата от Школата по
рисуване при ЦПЛР - ОДК.

В 20 ч. ще започне кон-
цертът “Онзи вятър от
първата среща” на Йосиф
Цанков джаз бенд с участи-
ето на Велислав Стоянов -
тромбон, Димитър Льолев
- саксофон, Мартин Ташев
- тромпет, Милен Кукоша-
ров - пиано, Даниеле Феб-
бо - контрабас, Борислав
Петров - барабани.

Ïîïóëÿðíè ëè÷íîñòè ñå îáåäèíèõà
â êàìïàíèÿ ñðåùó ìðúíêàíåòî

Популярни личности,
артисти и родни инфлуенсъ-
ри се включиха в социална
кампания под наслов #Сти-
гаМрънка, инициирана от
Career Show. Кампанията
цели да провокира хората в
посока развитие и действие,
загърбвайки различни демо-
тивиращи оправдания.

За втора година екипът
на Career Show обединява
родни популярни лица в
каузата да предадат заедно
посланието в борба с вко-
рененото в българското
съзнание клише, че “нищо
не можем да променим”.
Десетки актьори, музикан-
ти, журналисти, спортисти
и инфлуенсъри се включи-

ха със своя личен призив в
мотивиращ видеоклип, за да
напомнят, че конструктив-
ното мислене е пътят към
успеха.

“Стига мрънка” е израз,
който е много типичен у
нас, за да си напомним ше-
говито, че шанс за поло-
жително развитие винаги

има. Нашият екип еже-
дневно работи както с ак-
тивни млади хора, така и с
доказани професионалис-
ти и успешни личности,
които всеки ден ни доказ-
ват, че успехът е пости-
жим. Именно затова за
втора година решихме да
обединим доказани имена
в различни сфери, които
могат да използват влияни-
ето си в положителна по-
сока.  Така успяхме да
съберем различни посла-
ния, с които да инвестира-
ме в удовлетвореността,
да провокираме мислене-
то на хората и да предиз-
викаме към действие.
“Стига мрънка” е нашият
начин да мотивираме и
вдъхновим хората да след-
ват мечтите си”, споделя
Симона Харизанова, съос-
новател на Career Show.

Âàëåíòèíà Àñåíîâ ñïå÷åëè ïðåñòèæåí
àðò êîíêóðñ â ÑÀÙ

Ученичка с българ-
ски корени спечели
ежегодния арт конкурс,
организиран от Конгре-

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

са на САЩ сред учени-
ци от гимназиите в Ню
Джърси. Рисунката с
въглен на Валентина,
озаглавена “Nature
Mort”, ще бъде изложе-
на в сградата на Капи-
толия за една година,
каза представителят на
Конгреса Джеф ван
Дрю. Авторката бе по-
канена на официален
прием във Вашингтон,

съобщи на свои прияте-
ли в България гордата
майка Детелина Стой-
кова. Валентина Асенов
е българо-американка,
пребиваваща в САЩ.
Родителите й Детелина
Стойкова и Даниел
Асенов са от Велико
Търново, имигрират в
САЩ през 1998 г. и се
установяват в Оушън
сити, Ню Джърси.

„Голи и солени (морето
преди бетона)” събира
23 летни истории

“Голи и солени (морето преди

бетона)” - най-хубавите ни споме-

ни за Черноморието, 23 летни ис-

тории от 23 вдъхновяващи лично-

сти, събрани от Жанина Драгос-

тинова, пред-

ставя изд.

“Кръг”, дизайн

Милена Вълна-

рова. Състави-

телката я

сглобява от

историите на

23-ма свои при-

ятели - жур-

налисти, ар-

тисти, писате-

ли, историк,

атлантик, ак-

триса и други герои на нашето

време. Разказите са хармонично

допълнени от архивни фотографии

на журналиста Иван Бакалов и

снимки от личния архив на актри-

сата Ана Вълчанова. Още фото-

графии на Иван Бакалов от онова

време може да се видят във фо-

тоизложбата му “Старият Созо-

пол - 40 години назад”, подредена

в галерия “Уникредит студио”.

Постерна изложба
„Славна история и
нова ера” показва НАИМ

Фотоизложбата “Славна ис-

тория и нова ера” ще бъде пред-

ставена от 14 до 21 юли в цент-

ралната зала на Националния ар-

хеологически музей в София. Експо-

зицията е по случай отбелязване-

то на 60-ата годишнина на Неза-

висимостта на Алжир - 5 юли

1962 г. Тя се организира от посол-

ството на Алжирската демокра-

тична и народна република в Бълга-

рия и се провежда с домакинство-

то на НАИМ при БАН.

Георги Енчев се
завръща с нова песен

След шестгодишна творческа

почивка Енчев (от Румънеца и Енчев)

се завръща към музикалния бизнес с

нова лятна песен. “Искам те” е

мелодичен рагатон с етно припев и

комерсиално звучене. Песента е дело

на тандема Ивайло Петков - Георги

Енчев, които правят парчета за

млади изпълнители в студио “Ivem”

в Разград, където Енчев живее от

3 г. Талантливият композитор

Ивайло Петков открил таланта на

екзотичния вокал на припевите -

Мохамед, който понастоящем е в

Англия. “Това е рестарт и ново

начало за мен. Старт на самосто-

ятелната ми кариера, нова енергия

и вдъхновение. Мелодичните рагато-

ни ще са посоката, в която ще

творя”, споделя Енчев.
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ТЕЛЕЦ

Любимият ви човек ще
изпита ревност от
компанията на ваши
роднини,  приятели и
колеги.

ОВЕН

Ще бъдете дружелюбни
и обаятелни, ще при-
вличате непознати
хора, бъдете диплома-
тични.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Възможно е да се нало-
жи да смените сегаш-
ния си начин на живот
с по-сдържан. Бъдете
пестеливи.

22 май - 21 юни

РАК

През този ден ви очак-
ва среща с отдавнашен
познат. Бъдете много
търпеливи и се усмих-
вайте.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Отношенията с любим
човек може да се про-
менят доста неочаква-
но, но няма да е дра-
матично.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Активното ви внимание
е особено нужно на
любимия ви човек. Ина-
че той може да извърши
бели.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Много хубав ден за на-
чало на нова работа.
Ще постигнете успех,
но не витайте в обла-
ците.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

У вашия любим човек
ще се събуди стремеж
към нещо екстремално
и той ще бъде доста
активен.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Материалните въпроси
ще бъдат актуални .
Направете си сметка
за доходите от служ-
бата.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Напълно възможно е да
направите нещо необ-
мислено. Помислете за
реакцията на  добър
приятел.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Продължавате при-
движването си по пътя
на самопознанието, но
не сте наясно какво
търсите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Денят обещава да бъде
интересен и приятен.
Ще успеете да удържи-
те победа над слабос-
тите си.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /4 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /5 ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 Ã‡ı‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÔÂıÓ‰‡:

 ˙Ï Ò‚ÂÚ‡ ÒÎÂ‰ ΔÂÎˇÁ-
Ì‡Ú‡ Á‡‚ÂÒ‡ - ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÒÂÁÓÌ, 17 ÂÔ./(16)

22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡
ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - —ÎÓ‚ÂÌËˇ, ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì’‡ÌË·‡Îî - Ú‚ ÙËÎÏ

/3 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔ./ (16)/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ƒÊËÌÒ /Ô/
03.40 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/
05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-

ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

- ÒÂË‡Î, Ò.4
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.87

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.6

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6
01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5

ÂÔ.16
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìƒÂˆ‡Ú‡ Ì‡ ‰Û„‡Ú‡ ¡˙Î„‡-

Ëˇî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÔÓÂ‰Ëˆ‡

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍ‡-

Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 3

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚ ¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.20 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî - Ú‚

¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍ‡-

Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 3

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
/Ô/

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî /Ô/

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ
Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

СКРЪБНИ ВЕСТИ

 Уляна и Татяна, Оливера и Виктория, Неда и Невена, Никифорчо

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

ОЛИВЕРА И НИКИФОР СТОИЧКОВИ!

Светла да е паметта на нашите скъпи родители

На толкова много неща ни научихте и
ние ги предаваме на нашите дъщери.

¿ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡ Ì‡È-‚Â˜Â
Ò ¡Î‡„Ó‚Â˘ÂÌËÂÚÓ

¿ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ (ËÎË √‡‚ËËÎ) (Â‚. -
ìÒËÎ‡ ¡ÓÊËˇî) Â Â‰ËÌ ÓÚ ÒÂ‰ÂÏÚÂ ‡ı‡Ì„ÂÎË,
Ú.Â. ì‡Ì„ÂÎÓÌ‡˜‡ÎÌËˆËî, ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡
ÓÒÏËˇ ‡Ì„ÂÎÒÍË ˜ËÌ. ¿ı‡Ì„ÂÎËÚÂ ‚˙ÁÌ‡ÒˇÚ
ÏÓÎËÚ‚ËÚÂ Ì‡ ıÓ‡Ú‡ Í˙Ï ¡Ó„ Ë ‡ÁÍË‚‡Ú
ÒÏËÒ˙Î‡ Ì‡ ÔÓÓ˜ÂÒÍËÚÂ ‚Ë‰ÂÌËˇ Ë ıÓ‰‡ Ì‡
Ò˙·ËÚËˇÚ‡, ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ ÔÓÓ˜ÂÒÚ‚‡Ú‡ Á‡ Ë‰-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÃÂÒËˇÚ‡ - ’ËÒÚÓÒ.

¡Ó„ ËÁÔ‡ÚËÎ ‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ ‚ ı‡Ï‡
‰‡ ËÁ‚ÂÒÚË Ì‡ Ò‚. ÔÓÓÍ «‡ı‡ËÈ ‡Ê‰‡ÌÂÚÓ
Ì‡ …Ó‡Ì  ˙ÒÚËÚÂÎ Ë ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ·˙‰Â˘Ó ÒÎÛÊÂ-
ÌËÂ Í‡ÚÓ œÂ‰ÚÂ˜‡ Ì‡ »ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ. ¿ı‡Ì-
„ÂÎ √‡‚‡ËÎ ËÁ‚ÂÒÚËÎ Ë Ì‡ œÂÒ‚ÂÚ‡Ú‡ ƒÂ‚‡
·Î‡„‡Ú‡ ‚ÂÒÚ Á‡ ÚÓ‚‡, ˜Â Úˇ ÓÚ ƒÛı‡ ˘Â Ó‰Ë
—‚ÂÚËˇ ¡Ó„ÓÏÎ‡‰ÂÌÂˆ. ¿ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ ÒÂ
ˇ‚ËÎ Ë Ì‡ Ò‚. ÔÓÓÍ ƒ‡Ì‡ËÎ Ë ÏÛ ËÁˇÒÌËÎ
‚Ë‰ÂÌËÂÚÓ Á‡ Ó‚ÂÌ‡ Ë ÍÓÁÂÎ‡, Í‡ÍÚÓ Ë Ú‡ÈÌ‡Ú‡
Á‡ ÒÂ‰ÂÏ‰ÂÒÂÚÚÂ ÒÂ‰ÏËˆË.

¬ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ Ú‡‰ËˆËˇ, Ì‡ÏÂËÎ‡ ÓÚ-
‡ÊÂÌËÂ ‚˙‚ ‚ËÁ‡ÌÚËÈÒÍÓÚÓ Ë Á‡Ô‡‰ÌÓÂ‚Ó-
ÔÂÈÒÍÓÚÓ ÂÎË„ËÓÁÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó, ‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚-
‡ËÎ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡ Ì‡È-‚Â˜Â Ò ¡Î‡„Ó‚Â˘ÂÌËÂÚÓ.
«‡ÚÓ‚‡ ‰ÓË ËÁ‚˙Ì ÒˆÂÌËÚÂ Ì‡ ¡Î‡„Ó‚Â˘ÂÌËÂ
ÚÓÈ ÒÂ ËÁÓ·‡Áˇ‚‡ Ò ‡ÁÁÂÎÂÌÂÌ‡ ÍÎÓÌÍ‡ ËÎË
ˆ˙ÙÌ‡Î‡ ÎËÎËˇ ‚ ˙ˆÂ - ÒËÏ‚ÓÎ Ì‡ ÌÂÔÓÓ˜-

ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ —‚ÂÚ‡Ú‡ ƒÂ‚‡.
«‡Ô‡‰ÌÓÂ‚ÓÔÂÈÒÍËˇÚ Ëˆ‡ÒÍË ÂÔÓÒ ËÁ-

ÔÓÎÁ‚‡ ÒÎÛÊÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ Í‡ÚÓ
‚ÂÒÚËÚÂÎ ‚ ÍÓÌÚÂÍÒÚ‡ Ì‡ Ë‰ÂˇÚ‡ Á‡ ÚÂÓÍ‡ÚË˜-
Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡. œÓ‰ ËÏÂÚÓ ƒÊ‡·‡ËÎ Ï˛Ò˛ÎÏ‡ÌË-
ÚÂ ‚˙Á‰‡‚‡Ú ÓÒÓ·ÂÌ‡ ÔÓ˜ËÚ Ë ÔÓÒÎ‡‚ˇÚ ‡ı‡Ì-
„ÂÎ ÃËı‡ËÎ Í‡ÚÓ ‡Ì„ÂÎ, ÍÓÈÚÓ ÔÓ‰ËÍÚÛ‚‡Î Ì‡
ÃÓı‡ÏÂ‰ ìÔÂ‰‚Â˜ÌÓ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡˘ÓÚÓ ÔÓ ÌÂ-
·ÂÒÂÌ ÓË„ËÌ‡Î ÒÎÓ‚Ó Ì‡ ¿ÎÎ‡ıî -  Ó‡Ì‡. ¬
ÌˇÍÓË ˛‰ÂÈÒÍË ÚÂÍÒÚÓ‚Â Ì‡ ‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ
ÒÂ ÔËÔËÒ‚‡ Ò˙˘Ó ÓÒÓ·ÂÌ‡Ú‡ ‚Î‡ÒÚ Ì‡‰ ÒÚËıË-
ËÚÂ: Ì‡‰ Ó„˙Ìˇ, Ì‡‰ ‚Ó‰‡Ú‡ Ë ÛÁˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÔÎÓ‰Ó‚ÂÚÂ. ¬ ‡ÔÓÍËÙÌ‡Ú‡ ì ÌË„‡ Ì‡ ≈ÌÓıî
‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚‡ËÎ Â ÔÓÒÚ‡‚ÂÌ Á‡ Ì‡˜‡ÎÌËÍ Ì‡
–‡ˇ Ë ‰ÛıÓ‚ÌËÚÂ Ò˙˘ÂÒÚ‚‡, ÍÓËÚÓ „Ó Óı‡Ìˇ‚‡Ú.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 13 ̨ ÎË —˙·Ó Ì‡ Ò‚. ‡ı‡Ì„ÂÎ √‡‚ËËÎ. œÂÔ. —ÚÂÙ‡Ì —‡‚‡ËÚ
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 133

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ:  ‡Í‡‚Ë‰‡. ŒÍÂ‡ÌÓ„‡ÙË. Ã‡Î‡Ëˇ. ¬‡-
Í‡. »·ËÍ. —ÂÌ‡ÚÓ. œË‡Ú. ¿„‡Ì‡. –ËˆËÌ. ÃËÌÛÒ. ÕËÍÓÎ‡È.
ÕÓ‚Ë Ô‡Á‡. «‡‡. ¡ÓÍÒ. ì¬ÂÚ‡Óî. »‚‡Ì‡ÍÓ‚ /¬Î‡‰ËÏË/.
Õ‡Ú‡ /ƒÊÛÎËÓ/. ƒ‡ÎË /—‡Î‚‡‰Ó/. Œ·Ë. ÿÓÒÂ. Ã‡ÌÂÍ‡.
»‚‡ÌÓ‚ /√ÂÓ„Ë/. ¬ËÒ. ¬ÌËÏ‡ÌËÂ. ¿Ï‡ËÎËÒ. ŒÎÂÌËÌ /œ¸ÓÚ˙/
. “ÓÚËÎ. ì“‡ÚÛÎî. Œ‚‡ÌÂÒ /¬ÓÓÚÌÂˆË/. ¬ËÓÎ‡. Ã‡ÎÂ·Ë. ¿ÓÒ.
¡ËÏ‡. ¿ÍÓÌËÚËÌ. Ã-Ó‚. ìÕË‚Â‡î. ¿„‡ÚÓÌ. ìÃ¿¬î. —ÓÚËÎ /
’Û„Ó/. ¿‡ÎÓ‚ /—ÂÏ¸ÓÌ/.  ÒË. Ã‡ÍÂ. ¿‰‡Ï‡ /Δ‡Í/.  ‡Ú.
 ‡‚˙Ï‡. ŒÂÎÂÙ.  ÓÚ‚‡. ìÀËÌ‰‡î. ŒÚÂÌËÚ. “‡ÒÏ‡Ì /¿·ÂÎ/.
À‡‰ËË. ¿ÚÓÌËˇ. œÓÚ‡.  ÌË„ÓÏ‡Ì.  ‡ÚËÌÍË. ¡ÛÍ. ¿Ì‡Ì‡Ò.
ÕÓÍÂ /œÂÚÂ/. Õ‰Â. ¿Í. Œ‰Â. œËÎÓÌ. ¿ÛÎË. “‡Î‡ÁË. »‚‡Ì
¿ÒÂÌ. —‡ÚË‡. ¿Í‡ÌÚ. ¿Ú‡Í‡. œËÏ‡Ú.  ËÎÂË. Œ·ÓËÌ /ÀÂ‚/
. ì»ÏÂî. Ã‡ÏÛÚË. ŒÌÓ‡ÚÓ /Ã‡Ëˇ/. ì—ÔËÓî. ≈‡Ú / ËÒ-
ÚËÌÂ/. ◊ËÎË·ÓÌÓ‚ /—ËÏÂÓÌ/. —Ë‚. ƒËÌ‡Ë. ŒÍËÌ‡‚‡.

Œ“¬≈—ÕŒ:  ‡ÏÂÚÓÌ. ÕÓ‚‡ Ï‡ı‡Î‡. ”‡Ú /ƒÊÂÈÏÒ/. –ËÔÒ.
 ‡ÌË.  ‡ÏËÎ‡Ó‚ /≈ÏËÎ/. ¬Ë‰.  ‡ÒËÏË. √‡Î‡ˆ. —Ú‡ÏÂÌÓ‚
/¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙/. Ã˙ÌËÍ.  Î‡ÏÂË. ¬‡ÚËÌ. ¿Ì‡ÌÂÒ. —‡‰ËÌ‡.
¿Ú‡Ó‚ /ÕËÍÓÎ‡È/. ÃËÓÌÓ‚ /¿Ì‰ÂÈ/. ≈ÌËÒ. ÕÓÏ‡. »ÌÓ-
ÁËÚ. ƒË. ¬Â‰ËÌ. ¡ËÚÍ‡. ¿„‡‰Ë. ÃÂ‰. Ã‡ˇ. ÃËÚ‡ÍÂ. ¬Ë‚ËÂ.
ŒÚÓÌÂ. ¿Í‡Ë. œËÔ‡Î‡. ì“ËÂÎî. ŒÚÓÏ‡Ë. »Ï‡Ì. ÕÓ‚ËÌ‡Ë.
ì¿ÓÏ‡î. ¿ÂÌ‡Ò. ¬‡ÎÛÚ‡.  ‡ÛÁÓ /≈ÌËÍÓ/. ì»ÏÓÎ‡î. ¿‰Â-
ÌËÌ. œ‡ÍÂÚ. “Â‡Ò‡. Œ‚‡Ú‡. ¿‡ÎËˇ. ÕËÌ‡ –Ë˜Ë. ¿ÍÚ. –Ë·‡Ë.
¿„‡ÏÂÚ.  ÓÎ‡ÌË. Õ‡ËÌ. ¬ËÌËÎ.  ‡Î‡Ù. œ‡ÍÓÒÚ. ŒÎÓ /¿Ú˛/
. ¡Ó. »Á‡ÓÎ. ÃÓÚÓ. “ÓÂÌÂ. ŒÌËÍ. ¿Í‡Ì. ¬ËÚ‡ÌÓ‚ /
“ÂÓ‰ÓÒË/.  ‡Ú. Õ‡·Ó·Ë. √Ë„Ó‡¯ /œÂÚÂ/. —‡ÎËÌ /–ËÚ‡/.
 ÓÒÚËÌ‡ /≈ÎÂÌ‡/. “ÓÓÌ. ¿·‡Î‡ÍÓ‚ /≈‚„ÂÌËÈ/. “ÂÚ.  ‡ÚÏ‡Ì‰Û.
¿‡Ì‡. ‘»Õ¿. ŒÒË. ”·ËÈÒÚ‚‡.  ÂÎ.  ËÚÓ‚ /√ÂÓ„Ë/. ìÃ»-
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“Нямам намерение да спи-
рам с бокса”, обяви Кубрат
Пулев при пристигането си от
Лондон, където през уикенда
загуби по точки от Дерек
Чисора. Българинът отстъпи
на британеца с неединодушно
съдийско решение.

“Той не беше толкова па-
сивен, не беше чист, красив
бокс, а извън границите на
спорта. Съдията санкционира-
ше някои неща, както той си
преценяваше. Чувствам се за-
реден и удовлетворен - това е,
2-1 съдийски гласа. Нямам

намерение да се отказвам, чув-
ствам се перфектно кондици-
онно. Трябваше да бъда пер-
фектен, да го смажа, за да не
завися в края от съдиите. За
мен ще е истинско удоволст-
вие да се бия в България, ма-
кар че вече сме на преговори
за трети мач. Да се надяваме
октомври-ноември да се
завърна на ринга.

Малко хора в България
разбират от бокс, трябва да
се оценяват успехите. Нищо
не ме притеснява”, допълни
Кобрата.

Êîáðàòà ïðîäúëæàâà ñ áîêñà

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО МАКС СПОРТ 3
5.00 ЛА Галакси -
Сан Хосе Ърткуейкс

ПО МАКС СПОРТ 4
3.05 Чикаго Файър - Торонто

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Бощад (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.15 Тур дьо Франс
(XI етап)

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
15.00 Бразилия - Япония (жени)
18.30 САЩ - Сърбия (жени)

I кръг

Берое - Ботев Вр 2:1 0:1 Да Силва
(9) 1:1 Траоре (21) 2:1 Тунгара (77-д);
Спартак Вн - Славия 0:1 Ел Анаби
(90+3-авт); ЦСКА - Арда 3:0; Локо
Сф - Черно море 0:1; Ботев Пд -
Хебър 0:1; Септември Сф - Лудого-
рец 0:3; Локо Пд - Пирин 2:1; ЦСКА
1948 - Левски 1:0.

II кръг: петък, 21.00: Лудогорец -
Локо Пд; събота, 18.30: Локо Сф -
ЦСКА; 21.00: Левски - Спартак Вн;
неделя, 18.30: Черно море - Славия;
21.00: Пирин - ЦСКА 1948; понедел-
ник, 18.30: Хебър - Септември Сф;
20.45: Арда - Берое.

РЕЗУЛТАТИ

СНИМКА DSPORT.BG

Защитникът на Спартак Вн Сами Ел Анаби лежи отчаян на терена, след като си
вкара автогол в добавеното време и тимът му загуби с 0:1 от гостуващия Славия

СНИМКА БГНЕС

Фенка подарява знамето на България на Кубрат Пулев на прибиране от Лондон

Даниел Иванов-Аоияма
спечели трета поредна по-
беда на турнира по сумо в
Нагоя. Българинът, който е
с ранг “маегашира-6”, събо-
ри на дохиото японския
“маегашира-7” Окиноуми,
като записа 13-и успех сре-
щу 36-годишния ветеран, от
когото има 18 загуби. С
актив 3-0 Иванов дели
първото място в Нагоя с
японците Нишикиги и Ичи-
ямамото и монголците Та-
маваши и Ичинойо, всички-
те също с ранг “маегашира”.

Сумистът от Елхово ще
се бори днес с “маегашира-
8” Нишикиги, с когото си
размениха по една победа
по-рано през годината.

Àîèÿìà ñ
òðåòè óñïåõ
â Íàãîÿ

ЦСКА взе на проби трима афри-
канци - Дауда Бамба (Кот д’Ивоар),
Даниел Овусу (Гана) и Муса (Ниге-
рия). Те трябва да впечатлят треньо-
ра Саша Илич.

По-сериозна е ситуацията с Бам-
ба, за когото се смяташе, че е сигу-
рен нов в тима. “Червените” разкри-
ха, че играчът ще бъде пробван един
месец, защото има контузия.

“Бамба е в плановете за привли-
чане на Саша Илич. Харесан и поже-
лан от треньора, той пристигна в Со-
фия преди 5 дни. След обстойни пре-
гледи в България, които включваха и
ЯМР, стана ясно, че има предпостав-

ки за евентуална травма в коляното.
Консултации с експерти у нас и

чужбина потвърдиха, че контузията
може да бъде предотвратена при при-
лагане на превантивни терапии. По
настояване на Илич Бамба ще трени-
ра месец с отбора, преди да премине
нови прегледи. Резултатите ще пока-
жат, а и след мнението на треньора,
ще бъде взето окончателно решение
дали да привлечем футболиста”, на-
писаха от “Армията”.

Бамба е чист централен нападател.
Халфът Даниел Овусу също е си-

гурен за ЦСКА. Крилото идва от Ред
Бул Залцбург. Все още текат прего-

вори между двата отбора, предстои
да бъдат уточнени детайлите. 19-го-
дишният ганаец прекара последния
сезон под наем във втородивизион-
ния австрийски Лиферинг.

Муса също е на 19 години и идва
от египетското първенство. Младокът
играе като външен халф. Той ще бъде
наблюдаван от Илич до края на сед-
мицата. Нигериецът тренира с първия
отбор, а в понеделник проведе зани-
мания при Стамен Белчев в дубъла.

ЦСКА и БФС поздравиха Ди-
митър Пенев за рождения му ден.
Легендата на българския футбол
навърши 77 години.

ÖÑÊÀ ïðîáâà òðèìà
Клубът и БФС поздравиха Димитър Пенев за рождения ден

Васил Антонов и Руслан Тошев
бяха избрани за съпредседатели на
федерацията по шахмат. Това се случи
на отчетно-изборното събрание на
“Българската федерация по шахмат
1928” в Трявна. От присъстващите 53
клуба мнозинството (42 отбора) под-
крепи новото ръководство в лицето на

Антонов и Тошев. Беше избран и нов
Управителен съвет, в който влязоха
представители на двете противопоста-
вящи се в последните години фракции.
По този начин има реален шанс да се
сложи край на разединението в българ-
ския шахмат.

Новият Управителен съвет от 11

души включва Георги Недев, Тодор
Галунов, Венета Петкова, Николай
Йорданов, Живко Жеков, Донка Ми-
хайлова, Минко Шишков, Диян Дими-
тров, Симеон Винчев, Петьо Маринов
и Красимир Бочев.

Клубовете приеха програмата, ко-
ято до голяма степен припокрива пред-

ставената от Васил Антонов в Плов-
див в началото на годината.

Най-близките цели на новото ръко-
водство са възстановяване лиценза на
федерацията, оздравяването й и разго-
вори с Министерството на младежта и
спорта за изпращането на наши олим-
пийски отбори в Индия.

Îáåäèíåíèå â áúëãàðñêèÿ øàõìàò


